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Dissabte 24.11.2012,  a la piscina municipal de
Benicarló, amb gran presència de públic a les grades, es
va disputar la primera jornada de la lliga provincial de
promeses que va reunir un total de 109 nedadors de 3
clubs de la província de Castelló (Club Natació Castalia
Castelló, Club Natació Vinaròs i Club Natació Benicarló).

El CNB, dirigit pels seus tècnics Miryam Martínez, Carla
Cornelles, Paula Gil i Merche Senar, va presentar un equip
format per 34 joves nedadors: Víctor Montserrat, Pablo Ebrí,
Júlia Barrachina, Gemma Labèrnia, Maria Garcia, Blanca
Pérez, Bianca Beer, Dylan Villanueva, Sara Vea, Sara
Troncho, Marina Flores, Eva Valdearcos, Laura Verge, Marta
Cheto, Paula Falcó, Andrea Sorlí, Blanca Zorrilla, David
García, Joan Martín, Oscar García, Aitor Gil, Joan Gilabert,
Oriol Lluch, Andreu Gilabert, Sergi Saura, Raul Carbó, Yago
Mateo, Alejandro Balagué, Marina Segura, Laura Jiménez,
Nerea Martín, Alicia Sorlí, Balma Fabregat, Lara Rodríguez. 

Tot i  ser la primera competició de la temporada, els joves
nedadors de l’equip benicarlando obtingueren una gran
nombre de bones marques i demostraren  millor tècnica que
ompliren de satisfacció a les seus entrenadores i ens
asseguren un bon futur per a la  natació local.

Individualment hem de destacar les grans actuacions de
Gemma Labèrnia, amb una gran victòria als 200 braça amb
mínima autonòmica, i el tercer lloc als 100 lliures (aleví 2001);
David García, que es va imposar als 50 lliures amb una molt
bona marca; Júlia Barrachina, segona als 100 lliures (aleví
2001) i també segona, als 200 braça, aconseguint aquesta
nedadora un total 3 mínimes autonòmiques per que també va
obtindre la mínima a la primera posta del relleu d’esquena ;
Sergi Saura, segon als 100 lliures amb un molt bon temps;
Marina Segura, segona als 100 lliures (aleví 2002), Sara Vea,
tercera als 50 lliures;  Laura Jiménez, tercera als 100 lliures
(aleví 2002) i Maria Garcia, tercera als 200 braça. 

PRÒXIMA COMPETICIÓ: PISCINA  LA SALERA
CASTELLÓ, TROFEU CASTÀLIA, aquest any en piscina
olímpica, el dia 8-12-12

text i foto CNB

LES NOSTRES PROMESES COMENCEN AMB ÈXIT LA TEMPORADA
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Fa nou anys que es va llicenciar en Farmàcia i des de
llavors, no li ha faltat treball. Amb el títol encara calent en
el seu currículum va començar a treballar en una
farmàcia de Vinaròs, passant després per diverses del
Baix Maestrat, sempre avalada pels bons informes dels
seus caps. Ara, fa quasi un mes que “per obligació” està
aturada. I el que és més dur per a ella “sense saber si
vaig a cobrar tots aquests dies”. Este és el cas de
Mercedes (nom fictici de la nostra protagonista), que
s'ha trobat de cop i volta en una situació “que jo no he
triat”.

El seu cap els va reunir per a informar-los “que anàvem a
començar una vaga pels impagaments de la Generalitat
Valenciana i que només obriríem les portes els dies que
s'havien estipulat”. Al principi, reconeix “ningú ens vam
plantejar que ens podríem quedar sense cobrar”. Però ara ho
fan, sobretot després de preguntar en diferents ocasions al
seu cap. “Ens dóna llargues i ens diu que ja ens arreglarem,
però no ens contesta si cobrarem o no, que és la nostra
preocupació”. Amb dos fills menuts al seu càrrec, la incertesa
és la seua companya de desvetllaments per les nits. “En
realitat a mi m'estan obligant a fer aquesta vaga. El problema
és que no tenim cap paper en el qual el cap ens diga que no
anem a treballar i ens temem que se'ns pot arribar a acusar
d'abandonar el nostre lloc de treball”, lamenta Mercedes. A la
majoria de treballadors de les farmàcies, els seus caps els
han informat que els dies de vaga els seran canviats per dies
de vacances. "I perquè hem d'utilitzar les nostres vacances
en una vaga que no hem provocat nosaltres? Què passarà
quan se'ns acaben els dies de vacances i continue la vaga?",
es pregunta.`

DEMANEN ASSESORAMENT LEGAL
Així les coses, els empleats d'aquesta i altres farmàcies

de la zona ja han començat a demandar assessorament
legal als seus gestors i advocats. En alguns casos, lamenten
altres empleats, “als empresaris ja els va bé tenir tancat,
perquè les farmàcies estan situades en zones més
turístiques i ara en temporada baixa tot són pèrdues”. Uns
altres, no obstant això, tenen més sort. I és que a més de
prestar els serveis farmacèutics de dispensació de
medicines, hi ha establiments que elaboren fórmules
magistrals o tenen servei de nutricionista “i si estan treballant
amb la reixa baixada”. La resta “ens hem de quedar a casa
amb la incertesa de no saber si cobrarem a final de mes”,
lamenta Mercedes. Ella ja ha posat el seu cas en mans
d'advocats, que estan estudiant en aquests moments la
legalitat o no de la situació en la qual es troba. “Sé d'alguns
companys que igualment s'han personat a les portes de les
seues farmàcies, s'han assegut a la porta i han estat allí el
temps que corresponia a la seua jornada laboral. Mira al que
estem arribant per la por que tenim a quedar-nos sense
cobrar a final de mes”, destaca aquesta farmacèutica.
“Aquesta és una vaga que comprenem i compartim, per
descomptat. Però que ens agradaria secundar sabent què va
a passar amb el nostre lloc de treball”, conclou Mercedes.

LA VERSIÓ DELS FARMACÈUTICS
Jordi Cid es mostra confiat, “no amb l'actual govern

autonòmic que està sent un desastre en la gestió, però sí
amb la solució al problema”. Malgrat tot, assegura
desconèixer on està el final. “El que no pot ser és que
seguim sent la financera d'un govern que ha demostrat que
no sap gestionar els seus recursos, que seguim posant
diners de la nostra butxaca”, assegura. Així les coses, diu
que “no hem tingut més remei que recórrer a aquestes
mesures de pressió, tancant la porta”. Cid recorda que
“nosaltres tenim molts impostos que pagar a final de mes,
proveïdors i sous dels nostres treballadors”, que són
impossibles d'abonar si el consell no es fa càrrec de la seua
part del pastís. “Fa més d'any i mig que arrosseguem el
problema i encara no té solució. Tot són promeses

text REDACCIÓ

Drama farmacèutic i social
On són els 500 milions que es deuen a les farmàcies?

L'equip sènior del CB Benicarló va aconseguir el
diumenge la seua tercera victòria consecutiva davant el
Básquet Morvedre. Va ser un partit a pocs punts, on els
benicarlandos no van quallar un partit massa bo, atés que
se'ls va ennuegar la defensa zonal que van plantejar els
seus rivals, i van tenir un escàs encert en el llançament
exterior. Malgrat això, la nota positiva va ser que van
aconseguir superar a un rival directe en un partit que no
es va decidir fins als últims segons. Al final 42-40. 

En el matí del diumenge es van celebrar a Benicarló dos
partits de les lligues comarcals. Primer es va disputar el partit
que enfrontava al benjamí femení davant el CB Torreblanca.
Després d'un inici bastant desencertat de les xiques, que van
arribar a veure's 12 punts baix en el marcador, poc a poc, van
apropar-se als seus rivals aconseguint finalment la victòria. A
continuació es va jugar el partit de la lliga aleví. En ell, l'equip
del Ródenas va perdre davant el CB Torreblanca aleví, però
això sí, donant bona imatge al llarg de tot el partit. Cal destacar
que el més important d'ambdós partits va ser com de bé s’ho
van passar tots gaudint de l'esport. 

L'infantil femení, va disputar el seu segon partit de lliga
enfrontant-se a un equip juvenil, i de nou va tornar a caure
derrotat. Malgrat això, aquests partits han de servir a l'equip
per a anar millorant i aprenent dia a dia. Per la seua banda,
l'infantil masculí de primer any, va debutar amb derrota en la
seua categoria contra el CB Castelló. Els benicarlandos no es
van arrugar davant un equip molt més físic que el nostre i van

aguantar fins als minuts finals a força de defensa i contracolps.
Molt bona actitud dels xavals, que van acabar molt contents
pel treball realitzat. 

L'infantil masculí de segon any, es va desplaçar fins a la Vall
d’Uixó aconseguint sumar una victòria més al seu caseller.
Sempre van estar per davant en el marcador, i la distància en
el mateix va ser creixent al llarg de tot el partit. Al final, victòria
còmoda per 68-23, que d'aquesta forma es manté com únic
invicte del grup juntament amb el CB Vinaròs. 

Tant el cadet femení com el masculí van tornar a recollir
sengles derrotes. Les xiques van anar fins al Port de Sagunt
per a enfrontar-se a un equip que encara no coneix la derrota,
però açò no és cap excusa, doncs si les benicarlandas volen
obtenir millors resultats haurien d'esforçar-se més del que ho
van fer aquesta vegada. Per la seua banda els cadets van
jugar a casa davant un CB El Genovés que des d'un primer
moment va demostrar que anava a ser pràcticament
impossible de derrotar. 

Tampoc va ser capaç de guanyar cap dels equips júnior.
Les fèmines van anar fins a Castelló per a enfrontar-se al
primer classificat del seu grup. Per la seua banda, els júniors
van jugar el diumenge a la tarda a Benicarló i no van poder
tallar la seua mala ratxa de resultats davant el joves de
L'Eliana, líder de la classificació. L'equip cadufero va tornar a
demostrar la seua intensitat i ganes en una primera part que
va dominar per cinc punts al descans. El partit es va posar
costa amunt en pocs minuts quan es va perdre la concentració
i el rival es va posar per davant.. L’últim quart va deixar la
diferència final en deu punts, 74-64. Aquesta setmana l'equip
buscarà la victòria davant el Col·legi Alemany de València.

text i foto VICENT FERRER

La jornada de basket va tenir resultats per a tots els gustos 
amb la tercera victòria consecutiva del sènior
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incomplides de moment”, lamenta.
Tampoc l'última proposta del govern
autonòmic satisfà les aspiracions dels
farmacèutics “perquè seguim sense
cobrar la quantitat completa que ens
deuen”. És per això que, de moment,
pensen mantenir la vaga indefinida
“mentre es renegocia de nou l'última
proposta del consell”.

L’ÚLTIMA PARAULA DE LA
CONSELLERIA

La Conselleria de Sanitat ha
traslladat a les oficines de farmàcia de
la Comunitat Valenciana el document
per a regularitzar els pagaments
pendents. En el mateix, reconeix un
deute fins a setembre de 452,7
milions d'euros, i afirma que es
consolidarà la normalització dels
pagaments a les oficines a partir de
març de 2013, tal com consta en
l'escrit. Dins del calendari de
pagaments que estableix en el
document, s'indica que en el mes de
novembre de 2012, d'acord amb
l'arribada de fons procedents del Fons
de Liquiditat Autonòmica (FLA),
s'abonarà la quantitat de 124 milions
d'euros, corresponent al període
comprès entre el 16 de maig i el 15 de
juny de 2012. Durant el mes de
desembre, d'acord igualment amb
l'arribada de fons procedents del FLA,
s'abonarà la quantitat de 109 milions
d'euros, corresponent al període
comprès entre el 16 de juny i el 15 de
juliol de 2012. En el mes de gener de
2013, s'abonarà la quantitat de 176,6
milions d'euros, corresponent als
períodes compresos entre el 16 de
juliol i el 15 de setembre de 2012.
Respecte a la resta de pagaments de
2012, la conselleria afirma que durant
el mes de febrer de 2013 s'abonarà
l'import corresponent a la mensualitat
de desembre de 2012. 

D'aquesta manera, a partir del mes
de març de 2013, es consolidarà la
normalització dels pagaments a les
oficines de farmàcia, procedint-se a
fer efectiu en aquest mes els
pagaments que corresponguen al
mes de gener de 2013, i així
successivament. 

DISMINUCIÓ D’INGRESSOS 
La conselleria recorda en aquest

document que l'actual crisi que
travessa el país ha suposat una
sensible disminució d'ingressos de les
administracions públiques. En el cas
de la Generalitat, s'ha produït una
reducció del pressupost consolidat
d'ingressos de 2012 a 2011, en 1.027
milions d'euros, i de 2013 a 2012, en
1.047 milions d'euros, el que ha
conduït a dificultats en els
compromisos de pagament. Referent
a això, ha destacat la "importància" de
la despesa farmacèutica en el
pressupost de la Generalitat. Durant
el present exercici, indica que la
Generalitat ha pagat efectivament a
les oficines de farmàcia 1.010,7
milions d'euros, dels quals 479,5
milions d'euros corresponen a les
mensualitats d'agost a desembre de
2011. Per això la Generalitat,
"responsable" amb aquesta situació i
"compromesa" amb la seua solució
efectiva, a través del present
document, reconeix el deute pendent i
estableix un calendari de pagaments
que permeta la regularització de la
conjuntura actual i garantisca per al

futur la normalització dels pagaments
a les oficines.

I LA MANIPULACIÓ
INFORMATIVA

En tota esta situació destaca també
la desinformació, o la falta
d’informació, que els mitjans afins als
governs en fan. Així, les cadenes
d’àmbit estatal han passat de
puntetes sobre aquesta problemàtica,
això les que han passat atés que
algunes ni ho han fet. En canvi, a les
autonòmiques, en la nostra llengua, la
cosa ha estat completament dispar.
Mentre a la nostra, Canal 9,
simplement li ha desaparegut el tema,
a TV3, s’ha pogut seguir amb un
mínim de continuïtat aquesta greu
problemàtica nostra.

Tot i així resulta curiós veure a
Canal 9, o TVE, parlar de la mini vaga
feta a Catalunya pels seus
farmacèutics, perquè la Generalitat de
Catalunya els devia un més, i en
canvi, sense cap mena de rubor, poc
es diu o no es diu res de la greu
problemàtica d’ací, amb 500 milions
de deute. 

ve de la pàgina anterior

Veig que m’hauré d’anar resignant i fer-me el pensament
que fora de casa no guanyarem res. La nostra lliga la tenim en
els partits que juguem al nostre camp i és ací i només ací on
hem d’aconseguir la salvació. Perquè aqueixa és la nostra
única aspiració, tornar a jugar la propera temporada a
preferent. I ja em va bé tot, no demano res més. A tot cas, sí,
quan siga el moment aconseguir algun puntet al camp del
Vinaròs. A San Jordi ja vam patir prou humiliació. 

Tot aquest romanç ve perquè dissabte passat vam perdre
per dos gols a zero al camp de l’Almassora. No hi ha més
història. No fem el ridícul, no ho posem fàcil a ningú, però
acabem proporcionant alegries a tots. 

No tinc costum –i no és per falta de consideració al
potencial lector- mirar-me programes d’aqueixos que fan els
dilluns a la nit a les teles locals en què es parla del futbol
aquest nostre. L’altre dia però en un situació de zàping
compulsiu vaig fer cap una espècie de cutretertúlia amb
pretensions que es comprén que perpetren a una tdt de
Castelló. El presentador, impresentable, es presumptuós,
tracta els convidats amb prepotència, és un model perfecte de
diglòssic i és, sobretot i en general, patètic. Es posa davant la
càmera amb un baló de reglament a les mans, amb cara de
sobrat i sempre amb un castellà acatalonyat infumable; una
cosa horrible. No va el tio i diu que el Benicarló té un equip
justet i que haurà de lluitar per salvar-se! Què s’ha pensat eixe
personatge? El Benicarló com a equip de futbol li pega mil
patades al seu el que siga com a programa de televisió. Home,
home. Que som una cosa seriosa nosaltres. Juan Pasqual

Sorlí, també diglòssic tot ell, li va explicar el que feia el cas,
però com que és massa educat no li va dir que el que era roín
de veritat era el seu programa. No ho puc pair això. Que jo
diga que el CDB té tots els defectes del món, passe. Fins i tot
que ho diguen Gregorio Segarra i José Vicente Ferrer, però
que un foraster parle malament de nosaltres no em rota
aguantar-ho. Juan Pasqual, boicot a la premsa groga
centralista de Castellón cagallón!  

A la classificació ara mateix anem bé. Ni molt amunt ni molt
avall. Hi ha cinc o sis equips que encara estan pitjor que
nosaltres i vuit o deu que millor. Estem a cinc o sis punts del
descens i a deu o dotze de la promoció. Bé, bé i avant. 

Vist des d’aquesta perspectiva i la poca munició que tinc
quan anem fora i no  m’he pogut allargar a vore el CDB B,
trobo que hauré de dedicar aquest espai que amb tanta
amabilitat com impertinència i cabroneria em cedeix el senyor
amo a comentar altres coses que puguen ser de l’interés
d’algú. M’ho aniré pensant. Segurament em plantaré una
florera al replà de la finestra i aniré explicant-ne l’evolució, si
se’m sema, si se’m mor i ben al contrari em creix ufanosa. O
em compraré un canari i aniré contant si canta, si li cauen les
plomes si li agrada el llitsó o si li creixen molt les ungles.
Aficions com aquestes em resultarien econòmiques i tindrien
el gran avantatge que no el caldria sortir de casa ni mirar la
tele ni escoltar la ràdio ni connectar l’ordinador per tal de poder
fer cap crònica. M’ho pensaré. 

Diumenge vinent ens visitarà un equip que no sé ni de quin
poble és. Es fan dir La Vall i ho ignoro tot absolutament
d’aquesta entitat. No tinc consciència ni constància que
haguem enfrontat mai i ara mateix no tinc, naturalment, ni
idea, ni punyetera idea de si van davant de nosaltres o van
darrere. És més, més del tot igual. Si algú ho vol saber, que
s’ho mire. Ja s’apanyaran tots...

BOICOT A LA PREMSA GROGA

text RODOLFO SERRANO

PACO DELCASTILLO

Jornada plena de gols en els
partits disputats pels equips del
Benicarló Base Futbol on només
un equip es va quedar sense
poder marcar. El resultat
sorpresa va ser l'empat del
juvenil, a 7 gols, al camp del cuer.

Renomar Els Ports FC A 1, Aleví
A 3. Renomar Els Ports CF A 3,
Benjamí A 2. CD Almassora A, 2,
Pre Benjamí A 1. Infantil A 2,
Esportiu Vila-real 1. Cadete A 1,
Esportiu Vila-real 3. Benjamí B 1,
At. Vinaròs B 2.Benjamí C 7, CD
Drac Castellón C 1. Aleví B 2, At.
Vinaròs B 2. Aleví C 1, CD Drac
Castellón 0. CF Futur de Castelló B
1, Cadet C 3. CE Futur de Vinaròs
10, Pre Benjamí D 0. AAVV Rafalafena CF D 6, Aleví D 1. AAVV Rafalafena CF D 5, Benjamí D 5. Infantil B 3, CF Alcalà 3.
Cadete B 6, CF Alcalà 2. Pre Benjamí B 2, Borriana FB B 4. Pre Benjamí C 1, CD Cabanes 3. FB Sagunt 7, Juvenil A 7

text i foto VICENT FERRER

Resultats dels equips de l’escola de futbol del Benicarló Base Futbol



pàgina 4    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                         pàgina  17

LOCAL ESPORTS

Nova jornada dels equips del club. Tan sols van
descansar l’INFANTIL FEMENI, perquè els corresponia al
ser imparell en el seu grup, i el juvenil femení que va
ajornar el seu desplaçament a Algemesí.

El sènior femení va aconseguir una nova victòria. I una gran
victòria, si tenim en compte que el rival, el CH Riola, era el
segon classificat en la lliga. I que mai abans, les havíem
guanyat en la lliga regular.

El partit es presentava molt interessant i molt emocionant,
atés que l'equip esta en aquests moments en un moment dolç
i això es nota al llarg de la setmana. Durant els entrenaments
havíem preparat a consciencia l'encontre, revisant les jugades
que volíem posar en practica, tant en atac com en defensa. I,
la veritat, va funcionar força bé. El partit es pot resumir en un
comentari que va fer l'entrenador visitant al seu ajudant i que
encapçala aquesta crònica. "ya era hora ver a un equipo que
en cada ataque intenta hacer una jugada". Això ens plena de
satisfacció.

Bé, parlant del partit, aquest va començar com quasi tots
els partits aquesta temporada, ens posem per davant en el
marcador gràcies al bon treball defensiu, que és el que ens
apuntala, la defensa. Al descans vam arribar amb dos gols
d'avantatge i la segona part començava amb la pilota al nostre
poder. El partit i la victòria pareixien aconseguides. Però el
Riola no estava mort i en aquest període ens va aconseguir
empatar el partit a falta de 5 minuts. Amb empat vam arribar a
falta d'un minut per al final de l'encontre, amb la pilota al nostre
poder. Temps mort i preparació de la darrera jugada. Jugada
que havíem estat preparant durant tota la setmana. I va eixir
perfecta. Gol i a defensar a mort. Al final, 16-15 i dos puntets
que es queden a Benicarló. I ja en portem 5 i sisenes en la
classificació, empatades amb les cinquenes. Aquesta setmana
ens desplacem a Sueca, on tenim possibilitats de guanyar.

De la resta de resultats, destacar l'empat de l'infantil
masculí contra el Castelló. Un gran resultat i el primer punt
l'aconseguit pels jovenets. El sènior masculí perdia d'un gol
contra el líder, el Benicàssim, el juvenil masculí perdia als
darrers minuts contra l’Ónda i els alevins quedaven quarts en
la primera jornada de la Lliga Comarcal. 

Aquest diumenge comença la lliga escolar.

text CHB

EN CADA ATAC UNA JUGADA

El temps, va permetre per fi disputar el passat cap de
setmana la primera jornada de l'últim torneig del circuit
CAT-VAL, que decidirà la classificació final del mateix. Els
jugadors del Club Tennis Benicarló van començar amb
molt bon peu, i van avançar a la següent ronda. 

En benjamins van vèncer Dani Moya (6-1 i 6-1), Gerard

Guimerá (6-2 i 6-2) i Joana Bel Salvador (6-3 i 7-6). 
En categoria aleví van fer el propi i van passar ronda Iratxe

Serrat (6-1 6-1) i Jarmo Pérez (6-1 i 6-1). 
En categoria infantil, van passar ronda Adrián Comes (6-2 i

6-0) Marta Aicart (4-6, 6-4 i 7-5), Carla Folch (6-2 i 6-3,) Albert
Alberich (6-4 i 6-1) i Diego Sánchez (6-0 i 6-1). 

Pitjor sort van córrer Samu Giner, Uri Domenech, Víctor
Segarra, Ramón Montull, Juani Llorach i Roger Alberto, que no
van poder amb els seus rivals en els seus respectius partits i
entraran en lliça la pròxima setmana en el quadre B.

text i foto VICENT FERRER

Última sèrie del torneig del circuit Cat-Val que decidirà la classificació final

L'ajuntament de Benicarló ha perdut una subvenció per no
disposar del personal necessari en la Biblioteca Municipal. En
concret, es tracta de les ajudes que cada any convoca la
Generalitat Valenciana. En la resolució del DOGV, tal com
denunciava el portaveu del Bloc Compromís Joan Manel
Ferrer, “s'especifica que l'Ajuntament de Benicarló no rebrà
les ajudes perquè no compleix els requisits necessaris. Entre
aquests està per exemple no comptar amb el personal
adequat, és a dir fan falta 2 tècnics i 1 auxiliar i a la biblioteca
de Benicarló ara mateix no es compta amb aqueix personal”.
Ferrer ha recordat que des de la Xarxa pública de Biblioteques
van donar a l'Ajuntament 2 anys per a resoldre aquesta
irregularitat, un termini que va expirar el passat any. En
aqueixa ocasió “encara van fer els ulls grossos, però ja ha
estat enguany quan ens hem quedat sense la subvenció”, va
lamentar. Les ajudes podria ascendir a 4.800€ “si la
comparem amb les ajudes rebudes en altres municipis amb
nombre d'habitants semblants a Benicarló, com per exemple

Vinaròs, on aquestes subvencions sí que han estat
atorgades”. 

Ferrer ha demanat responsabilitats a l'Ajuntament perquè
justifique el motiu pel qual s'han perdut aquestes subvencions.
Ha recordat que “els benicarlandos tenim dret a saber la
causa per la qual hem perdut aqueixos diners” ja que una de
les ajudes anava destinada a augmentar la dotació
bibliogràfica de la biblioteca i l'altra, a l'adquisició de
col·leccions d'editorials valencianes. La notícia, va assegurar
Ferrer, afectarà molt als usuaris de la biblioteca pública
municipal Manel Garcia Grau, ja que “veuran restringida
l'entrada de novetats bibliogràfiques. I és especialment greu,
ja que per la crisi econòmica moltes famílies no poden
comprar llibres, i utilitzen el préstec de material de la biblioteca
més que mai”. A més, va concloure Ferrer, “aquestes
subvencions anaven destinades a ajudar les editorials
valencianes, moltes en situació crítica a causa de la crisi en
quina ens trobem. Sense la subvenció, Benicarló no pot
col·laborar en aquesta tasca de manteniment i promoció de la
nostra llengua”. 

text i fotos NATÀLIA SANZ 

PERDEN UNA SUBVENCIÓ PER A LA BIBLIOTECA

Benicarló no es planteja obrir una investigació per a
buscar responsabilitats per l'estat que es troba la xarxa
d'aigua potable. Tot, malgrat detectar connexions il·legals
i descobrir que molts danys hi són en àrees de recent
urbanització.

L'últim ple municipal va aprovar
la pujada de la taxa de l'aigua per a
pagar els costos de reparació de la
xarxa, al·legant la falta de fons del
consistori. El treball de camp
realitzat per l'empresa Sorea,
adjudicatària del servei de
proveïment, ha posat al descobert
que més de la meitat de l'entramat
urbà té problemes de fuites. En uns
casos ho és “perquè antigament es
col·locaven canonades de
fibrociment” i en uns altres, per que les conduccions han estat
envaïdes per elements estranys. L'estudi detallat que
l'empresa va realitzar amb un robot que va recórrer les
canonades, desvetlla aspectes que, en ocasions, posen els
pèls de punta. Des d'arrels de palmeres “que han foradat les
canonades per buscar aigua”, a connexions il·legals que
travessen les conduccions de banda a banda, provocant les
fuites. A més, també s'albiren danys per acumulacions de
desfets que han arribat en alguns casos a taponar les
canonades. “Per ací no passa ni una gota d'aigua”, va
assegurar José María Serrano, regidor d'Hisenda. Com a
curiositat, destacar que molts d'aqueixos danys en la xarxa de
clavegueram d'aigua potable es localitzen en àrees de recent

urbanització, com l'avinguda Papa Luna o la zona per als
vianants del nucli antic. 

L'edil va demostrar de forma molt visual, amb les
fotografies realitzades per l'empresa, la necessitat
d'augmentar la taxa de l’aigua per a sobreportar els costos que
suposarà canviar les canonades. I és que segons el Pla
Director, serà necessari “invertir 14 milions d'euros en 15 anys,

dels quals 10 s'han d'invertir en els
pròxims cinc anys”. Serrano va
assegurar que “l'ajuntament no té
aqueixos diners, perquè suposaria
invertir un milió d'euros l'any”. Amb
tot, els números només fan
referència a la xarxa d'aigua potable.
A més cal tenir en compte que la
xarxa de clavegueram, de la qual no
s'ha conclòs encara l'estudi, també
té danys importants. En concret
Serrano va assenyalar que “s'han
estudiat 8 quilòmetres i s'ha
pressupostat la seua reparació en

2,5 milions d'euros”. Així les coses i donada la urgència que
els tècnics municipals han posat en les obres, el consistori
pressupostarà 300.000 euros en els comptes municipals que
es tancaran aquesta setmana. La quantitat és la recaptació
que es farà durant el segon trimestre del pròxim any, quan els
ciutadans comencen a pagar la taxa amb l'augment aprovat la
passada setmana. D'aquesta manera “podrem escometre les
obres només s'aprove el pressupost” encara que s'haurien de
prioritzar actuacions atés que “no arribarem al milió anual que
diu el pla director”. En qualsevol cas Serrano va assegurar que
“serà el tècnic municipal qui determine les prioritats i sobre la
base del seu informe es faran les de màxima urgència”, va
concloure.

text i foto REDACCIÓ

Sense actuar contra les connexions il·legals de la xarxa de sanejament
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Les eleccions al Parlament de Catalunya del passat
diumenge, com totes les jornades electorals, presenten
un llistat de formacions que han guanyat –poc o molt- i
poques que han perdut. Fins aquí, tot és absolutament
normal i previsible: forma part del joc, de la posada en
escena  del ritual de les eleccions,amb la seva campanya
oficial de quinze dies i la ressaca d’uns dies o setmanes
posteriors. Pel que fa als resultats, tothom ja n’ha fet les
valoracions i les anàlisis corresponents i ja queda molt
poc per a dir. Però sí que voldria comentar un parell de
coses que em semblen importants.

En primer lloc, tothom es va quedar amb una cara de
sorpresa –més alegre o més trista, això ja depèn de
cadascú- quan es van donar a conèixer les enquestes a
l’hora de tancar els col·legis electorals i, encara més,
quan l’escrutini va anar confirmant a la baixa els resultats
de l’enquesta a peu d’urna que evidenciaven que allò que
havien previst totes les enquestes anteriors era
senzillament molt diferent de la realitat. Convergència i
Unió i, molt especialment, el seu líder, van fer una aposta
arriscada que només –creien- els podia enfortir
electoralment. L’interrogant de les eleccions era,
bàsicament, si CiU arribaria a tenir la majoria absoluta o
es quedarien arran. Ni les enquestes ni ningú preveia el
que de fet va passar: una pèrdua de cent mil vots i de
dotze diputats. Quina credibilitat tenen, doncs, les
enquestes que omplen pàgines de diaris i espais
informatius  setmanes i dies abans de la jornada
electoral? Diuen que hi ha bosses de vot ocult i franges
importants d’indecisos que fins a l’hora de la veritat –quan
posen la papereta dins de l’urna- no se sap què votaran.

Si la seva predicció s’allunya tant de la realitat, ¿quina
finalitat tenen? Caldrà pensar-hi i, potser, replantejar
seriosament la seva funció, la seva existència.

En segon lloc, i aquest em sembla un fet terriblement
preocupant, la campanya electoral catalana  ha estat
marcada per la publicació en el diari “El Mundo” d’unes
acusacions molt greus de delictes fiscals. El fet terrible és
que una suposició, un document anònim,sigui la base
d’una acusació que es presenta com a certa, com a
indiscutible. La pràctica diguem-ne infecta d’aquest diari
es fonamenta en el seu irrefrenable afany
ultraespanyolista d’omplir de merda a un polític que
comet el greu delicte de  defensar  idees que qüestionen
la indissoluble unitat d’Espanya –com a destí en allò
universal, és clar. El fi justifica els mitjans. Aquest dies els
responsables d’aquest diari i del govern espanyol ens
han fet evident una vegada més que no cal cenyir-se a la
veritat demostrable per llançar una acusació, que la
presumpció d’innocència és un dret estúpid –encara que
ho determini la Declaració Universal dels Drets Humans-
, que si es vol embrutar a algú només cal acusar-lo de
qualsevol cosa i, després, ja es veurà si es confirma o no.
Davant d’aquest fet no puc deixar de pensar en allò que
els nostres alumnes dels instituts aprenen d’aquestes
educatives lliçons.

Potser perquè tot això és molt trist, m’agafo a
l’esperança i celebro que una opció que defensa la
radicalitat democràtica com la CUP hagi entrat al
Parlament de Catalunya. Si no trenquem amb dinàmiques
poc transparents o amb pràctiques que utilitzen la
mentida com a arma política no podrem avançar cap a
una democràcia que no sigui només un nom, un
procediment formal, una suposada eina de participació.

Ressaca electoral

text JOAN HERAS

Fronteres

Amb la finalitat de celebrar el XXX aniversari de la creació
del Centre d’Estudis del Maestrat, Pedro Barceló, llicenciat en
Història i Filologia, Doctor per la Universitat de Friburgo,
Doctor Honoris Causa per la Universitat Jaume I i membre de
la Real Academia de la Historia entre altres distincions va
pronunciar al Centre Gòtic de Benicarló la conferència titulada
“Alejandro Magno, entre la història i la llegenda”.

El conferenciant va fer un resum de la personalitat i de les
accions bèl·liques que Alejandro Magno, rei de Macedònia, va
iniciar amb la intenció de conquistar tot el món conegut en
aquella època que correspon al segle IV a. C. Va parlar de les
emocions, dels afectes, del valor, de l’ambició, de l’estima per
la glòria i el cabdillatge del conquistador que no vacil·lava en
ordenar la matança dels amics i enemics que s’oposaven als
seus desitjos, a la seua aurèola. Alejandro Magno va iniciar el

regnat als 20 anys, als 22 va emprendre la conquesta de
l’imperi persa i de la resta de territoris de l’anomenada Àsia
Menor i va morir a l’edat de 33 anys. Amb tan sols 13 anys de
regnat va canviar la vida política, territorial i cultural del món
d’aquella època i és, sens dubte, un dels personatges històrics
més controvertits i estudiats.

Un regal de paraula bona i rigorosa la que va oferir Pedro
Barceló en la celebració del XXX aniversari del Centre
d’Estudis del Maestrat.

text i foto JAUME ROLÍNDEZ

ALEJANDRO MAGNO

Dins dels actes programats per a la festivitat de Santa
Cecília, la Coral Polifònica Benicarlanda va celebrar un
dinar de germanor per presentar la nova dama de l'entitat,
Sara Querol Herrera. 

Alba Dobón Chic, màxima representant de l'associació
durant aquest any, va imposar la banda a Sara com a dama
per el 2013. Els somriures de les seues cares van demostrar
la il·lusió de les dos cantaires de la coral per poder representar
l'entitat musical a la qual pertanyen des de ben menudes.
Victoria Cerdá, presidenta de la coral, va agrair a Alba la seua
dedicació i implicació de la mateixa manera que va felicitar a
Sara pel seu nomenament. A Sara li espera un any ple d'actes
culturals i festius, ja que l'activitat de la coral no para mai. 

L'acte també va servir per a fer un petit homenatge a
diverses persones de la gran família de la coral. La primera
d'aquestes va ser Sònia Ferrer Lores, directora de la Coral
Juvenil Kylix, a qui se li va imposar la insígnia de plata de
l'entitat ja que porta 25 anys lligada a la coral com a cantaire i
directora. Raquel Maura Foix i David Rubiera Esteve, directors
de la Petiquillo i de la secció gran, també van rebre el seu
obsequi en agraïment per la gran tasca que fan pel bé de la
música coral. La pianista que acompanya molts dels concert, i
que a més és exdirectora, Lissy López Prats, va rebre el

reconeixement per la dedicació i la bona predisposició que
sempre té envers la coral. Per últim, Pepe Masip va rebre
l'homenatge pel gran treball que fa com a reporter gràfic de la
coral des de fa molts anys i com a acompanyant incombustible
de la seua dona, Tica Ayza. 

El dia no podia acabar de cap altra manera: Lissy  i Javier
van fer ballar grans i xiquets i la pista es va quedar menuda.  

La pròxima actuació de la Coral Polifònica Benicarlanda
serà aquest mateix dissabte dia 1 de desembre a les 19h, amb
motiu de la II Trobada Coral del Territori de Sénia, que se
celebrarà a l'església de Sant Bartomeu i on participaran un
total d'11 corals acompanyades per l'Orquestra MOMA. 

text i foto REDACCIÓ

LA CORAL CELEBRA SANTA CECÍLIA
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Aviva Benicarló, l'Agència de Promoció del Valencià, ha
presentat dues campanyes de promoció del valencià dirigides
als més menuts: «Moltes felicitats» i «La carta als Reis, en
valencià». L'objectiu és donar a conèixer els serveis de
l'Agència i promoure la utilització del valencià en les situacions
quotidianes. Aviva Benicarló (la nova denominació de l'Oficina
de Normalització Lingüística) ha llançat les dues campanyes,
dirigides al públic infantil. En el cas de la campanya «Moltes
felicitats» s'han editat 7.000 invitacions d'aniversari, que es
repartiran de manera gratuïta entre els pares i les mares dels
xiquets de Benicarló. Les invitacions estan escrites en valencià
i compten amb la lletra de la cançó d'aniversari en la nostra
llengua. D'aquesta manera, des d'Aviva Benicarló es pretén
que els xiquets utilitzen el valencià com llengua vehicular en
situacions quotidianes, en aquest cas per convidar els seus
amics i amigues a les seues festes a més de difondre la versió
valenciana de la cançó d'aniversari. També es pretén que els
pares i les mares coneguen la ubicació d'Aviva Benicarló i els
serveis que els hi ofereixen, ja que és en l'oficina Aviva de
l'Ajuntament on es podran arreplegar les targetes d'invitació
per al seu fills. 

D'altra banda, l'Agència presenta una nova edició de la
campanya «La carta als Reis, en valencià», mitjançant la qual
es repartiran cartes als Reis als més menuts de tots els
centres de primària de la ciutat. Juntament amb la carta, es
repartirà un vocabulari visual dels joguets, perquè els xiquets
puguen dirigir-se a Les seues Majestats d'Orient en valencià.
A més d'en les escoles, també es podran arreplegar cartes en
les dependències de l'Ajuntament, fins al mateix dia de Reyes.
La regidora de Normalització Lingüística, Sarah Vallés, ha
volgut remarcar el fet de presentar les dues campanyes en
una jornada de reivindicació dels drets dels xiquets. "En el Dia
Internacional de la Infància hem de deixar clar que les famílies
i la societat en general hem d'assumir la nostra responsabilitat
en el desenvolupament dels nostres fills, hem de reivindicar
els seus drets i hem de lluitar perquè el món siga cada vegada
més just, més igualitari i millor per a tots els xiquets i xiquetes,
que són, en definitiva, el nostre futur", ha dit Vallés. Aviva-
Agència de Promoció del Valencià és la nova denominació de
l'Oficina de Normalització Lingüística, ja que des del mes de
juny l'Ajuntament de Benicarló ha passat a formar part de la
xarxa d'agències de promoció del valencià de tota la
Comunitat Valenciana, juntament amb la Conselleria i
l'Acadèmia Valenciana de la Llengua (AVL).

text NATÀLIA SANZ

NADAL EN VALENCIÀ

La primera expressió que vaig
proferir en veure la portada de La Veu
que ens ocupa, va esglaiar al xicot
aquell del quiosc que me la va vendre.
Bé, potser no tan xicot, però com que
fa tants d’anys que el veig, no me n’he
adonat que s’anava fent gran. Com jo,
vaja. Com deia, de la meua boca va
sortir un “cooollons” que realment
venia del més profund de les meues
entranyes i de la meua escurada
butxaca. Una altra taxa. Tocat la fava!
O siga, que la depuradora ens l’aturen
després d’haver pagat durant anys i
anys al rebut de l’aigua una taxa que
es deia “cànon de sanejament”. Ara,
com que es veu que això de rebut de
l’aigua és una de les coses més
barates que paguem, au, llenya al
mono i tothom a passar per caixa, que
si no ens ho paguem nosaltres, no hi
ha valencianet que amolle la mosca.
Però tots tranquils, no ens posem
nerviosos, que a València tenim un
gran representant que gestiona i es
parteix la crisma pel seu poble. No
patiu, benicarlandos, que el diputat
Mundo justificarà sobradament el
jornal que li paguem entre tots per a
que siga un dels pares del País i gran
intermediari entre el nostre poble i les
conselleries. Ha vist,s enyora Garcia
que últimament surt molt per la tele?
Però això si, amb la boca ben
tancada, no siga cas que l’òbriga i la
cague. 

Arribarem a un punt que els
ciutadans no podrem amb tot allò que
se’ns demana i potser en passe una
de grossa. Segurament aquest
augment del rebut de l’aigua no
supose una quantitat massa gran,
però si anem sumant tot allò que va
pujant amb una constància exemplar,
ens trobarem que a final de mes la
despesa es fa realment insostenible.
Però no passa res, que els polítics tan
se’n foten, que ells sempre guanyen.
Per a ells i les seues coses sempre hi
han diners. A més a més ens hem de
carregar amb un milió i mig d’euros
que es van perdre, segons que

sembla, per una negligència. Però
tranquils, que no tindrà ningú la culpa
de res i al final tot sortirà del pou que
no té mai fons: de les butaques de
tots, que per això vivim on vivim.

Emocionat, molt emocionat. Ara
mateix no puc descriure l’emoció que
m’ennuega en llegir coses de les
falles a la seua revista. El meu cor ja
batega a ritme de guitarra mora. El
primer dia de desembre començarem
a ofrenar glòries als que ens escorren
i, tots a una veu, deixarem els tallers
per a entonar i expel·lir amor i pau a
través de tots els forats del nostre cos,
alguns més perfumats que altres .
Nosaltres, paladins de l’art de la
coentor més fina, demanarem pas
perquè som els que més avancem, i
els benicarlandos al capdavant. Si, el
dia u farem una marxa triomfal,
perquè som els abanderats, els
primers, els més fallers de l’univers.
Penjarem les arracades a les arcades
dels que al llarg i ample de la setmana
fallera, faran de les begudes
espirituoses el seu nord i guia. Així
cantarem les nostres glòries, que ens
faran més fallers i més paladins de
l’art. Perquè som artistes, i ofrenaren
les nostres victòries gegantines a no
se sap quina mena de figura però que
allà anirem tots, a lluir presència de
vint-i-un botó. Tots, allà, anirem a
exaltar-nos una estona, perquè això

de l’exaltació si que és una cosa
bonica i rebonica, i direm vixca i vixca.
Ai! Quines ganes tinc. He de mirar a
vore si em poden guardar un lloc a la
primera fila. No, millor dos, perquè
l’altre el faré servir de magatzem per
als pitets i mocadors. Estic pensant
que també em farà falta una bona
galleda per tal d’arreplegar els litres
de bava que regalimaren per la
comissura del meus llavis. Osti! I una
paperera per a llançar els mocadors
plens de llàgrimes i mocs.
Cagondena! També hauré de portar
una bona càrrega de botelles d’aigua
per a no deshidratar-me.
Definitivament necessitaré tres
butaques: una per a mi i les altres
dues per a la intendència. Ai! Quina
il·lusió! Ja tinc ganes de vore a les
fallers saludant amb aquell moviment
de canell tan natural, tan valencià i tan
difícil de coordinar amb al gir que fa el
cos mentre la mà es va movent. No sé
si aguantaré tanta exaltació, i estic
pensant que si tothom s’exalta tant
com jo, allò pot acabar com Camot, el
casament de Cervera i el ball de
Torrent tots barrejats. 

Si, ja sé que m’he deixat moltes
coses, però el que més m’agrada
d’aquesta publicació són les notícies
relacionades amb  les falles. No puc
evitar-ho, senyora Garcia, això si que
és superior a les meues forces.          

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

Benicarló s'ha
vist obligada a
retardar la
redacció del seu
Pla d'Accessibilitat
fins al pròxim any.
Així ho va
anunciar el regidor
d ' U r b a n i s m e ,

Pedro López, després de comprovar l'acumulació de tasques
existent en el departament d'Urbanisme de la ciutat. I és que
la intenció del consistori per a abaratir costos, era que els
tècnics municipals s'encarregaren de la redacció del projecte.
López va explicar que “ara mateix la situació econòmica del
consistori és crítica, i des de serveis tècnics es va proposar
que el propi departament fera un estudi i estem treballant en
això”. I és que a data d'avui “els tècnics estan ocupats
liquidant altres projectes, i fins que no acaben aqueixes
urgències que hi ha damunt de la taula motivades per
l'elaboració dels pressupostos no podrà escometre's el pla
d'accessibilitat”, va dir López. Malgrat això, els funcionaris ja
estan recopilant tota la informació necessària per a iniciar el
projecte i s'han posat en contacte amb l'Ajuntament de
Vinaròs per a conèixer com van elaborar allí la proposta
d'accessibilitat, atès que és l'únic consistori de la comarca que
ho té aprovat. Cal recordar que la necessitat de comptar amb
un pla d'accessibilitat en el municipi vénen donats per la
urgència que va plantejar Cocemfe Maestrat, qui va denunciar

l'escassa accessibilitat del municipi. El president de l'entitat,
Manolo Celma, va assegurar que el problema “no afecta
només a persones amb cadira de rodes sinó també a
persones majors, i a pares que passegen els carrrts dels seus
fills”. I, efectivament, el propi edil d'urbanisme va reconèixer la
problemàtica de la ciutat pel que fa a barreres
arquitectòniques, i va recordar que desplaçar-se en cadira de
rodes des del MUCBE fins a l'Ajuntament “és pràcticament
impossible sense comptar amb ajuda”. 

La primera proposta que es va posar sobre la taula va ser
encarregar el projecte a la Universitat Politècnica de València,
que va presentar un pressupost de 17.000€ per a
confeccionar el projecte. Després de la negativa del consistori,
es va plantejar una segona opció que contemplaria el
desenvolupament del pla per etapes que partiria amb 6.000
euros. “Potser no és necessari fer un pla global dels 300
carrers del municipi però si començar pel que ens marca la
normativa com per exemple la distància de les parades
d'autobús, o comunicar els edificis administratius”, va explicar
López. Cocemfe va proposar atacar la primera fase invertint
en els carrers Sant Francesc, Ferreres Bretó, Plaza de la
Constitució, Passeig Marítim, Alcalà i carrer Peníscola.
Posteriorment s'aniria teixint una xarxa que s'estendria a altres
carrers confrontants. “Amb 6.000 euros la Universitat
Politècnica està disposada a oferir-nos un estudi i solucions
per a aqueixos carrers. Una vegada redactat aquest estudi ja
aconseguiríem les ajudes per a portar-lo a terme i fins i tot els
propis autors del pla s'encarregarien de supervisar les obres.
Moltes vegades per no tenir un document de partida els
ajuntaments es gasten els diners inútilment”, va concloure el
president de Cocemfe.

text i fotos

NATÀLIA SANZ 

RETRÀS EN EL PLÀ D’ACCESIBILITAT
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Seguint amb la gira
de presentació del seu
treball “Fue Ayer”,
Methana van oferir un
directe sublim al públic
que es va amuntegar
en el Lion Cafè.

Els Status Quo del

Baix Maestrat, com
sempre, van fer moure al
respectable i treure-li un
somriure, doncs és
impossible estar seriós
quan Juanpe, César,
Marc i Willy pugen a
l'escenari, ja que
practiquen un rock
proper de lletres
familiars. Així, “Blanco
Immaculado”, “Castillos en la Arena” o “Justo al Amanecer”,
comencen a convertir-se en himnes de la nit per als amants de
la bona música i sobretot del directe, on Methana són líders
indiscutibles.

Cal destacar també, la implicació de Sara i Juanma, cedint
el local per variats esdeveniments culturals des de la seva
obertura, des de concerts, fins a exposicions, passant per ser
la seu del futur festival “Beer’Em All” que donarà
començament el proper 8 de Desembre amb els locals
Indignats i els castellonencs Under Cold Sun. 

text i foto LA FILOXERA

Rock Vintage del Terme

DE BARS I ALTRES “EQUIPAMENTS”

Que per ser notícia a la premsa comarcal, Benicarló ha

d’aparèixer com a què l’ajuntament promou un bar a la plaça de la

Constitució, ja és ben trist. Així mentrestant altres localitat de la

vora inauguren o milloren les plantes potabilitzadores, fan realitat

un transport públic adaptat als dependents, obren noves

extensions d’estudis superiors, promouen jornades culturals o

presenten propostes d’assistència social als marginats, el

consistori “popular” benicarlando, dóna a conèixer el gran projecte

de la present legislatura municipal: el bar de la plaça de la

Constitució.

Serà que les necessitats bàsiques de la ciutadania –educatives,

culturals, sanitàries, socials, vials, de neteja i seguretat

públiques...- estan més que cobertes i amb dotació pressupostària

garantida, que calia aportar la “friolera” de 100.000 euros –no

estàvem en plena crisi galopant i a punt de ser rescatats per

Europa?- per a un tal projecte-estrella del consistori local. Costa de

creure que els caps pensants de l’ajuntament no hagen trobat un

altre equipament que un bar, per oferir als benicarlandos i situar-lo

en un lloc com la plaça de la Constitució.

Certament, la imatge que se’n deriva d’una tal notícia, per a

Benicarló, no és precisament la més favorable ni desitjable, tot i

que l’eslògan “popular” proclamava allò d’ estar en buenas manos

(!?)

Lamentable.

NECESSARIS?

Necessaris, sr. Guindos, els sacrificis a què s’està sotmetent a

la ciutadania, amb el seguit de retalls immisericordes en sanitat,

educació, dependència i altres àmbits de la vida pública d’aquest

país? L’anterior artífexs de la monumental estafa i subsegüent

fallida de Lehman Broders, promogut a ministre d’economia (!) per

Rajoy, així ha respost al clam multitudinari dels manifestants del 14-

N contra la política maldestra i injusta dels “populars”.

I si tant “necessaris” són, perquè no els apliquen on

toca? Es a dir en l’origen d’una tal bancarrota planetària: O siga en

les institucions bancàries que s’han folrat descaradament a costa

dels estalvis dels ciutadans i encara tenen la barra de “jubilar” els

seus directius amb sous que multipliquen el del president del

govern –serà perquè Rajoy no és més que un “manat seu?- O en

els evassors de capital i en les grans fortunes que amaguen la

tributació d’impostos? O en la kilomètrica nòmina de càrrecs

duplicats -o triplicats: estat, autonomies i municipis- i assessors (?)

del tot prescindibles? 

El què passa és que Rajoy no té arrestos per enfrontar-

se amb els culpables de la situació i, servil amb el poder econòmic,

opta per depredar els escassos recursos dels ciutadans, pensant

que li resultarà gratis. I no.

Marc Antoni Adell

Benicarló haurà de rebaixar la cota d'edificabilitat
programada per a la zona nord del municipi. 

Així ho ha reconegut l'edil d'Urbanisme, Pedro López,
després de l'última reunió mantinguda a València per a tractar
la revisió del Pla General d'Ordenació Urbana. Després de la
remissió de l'últim document, tècnics i polítics es van traslladar
a la conselleria per a rebre instruccions sobre el tractament
que ha de rebre la zona nord del terme municipal en el seu
tram costaner. López va explicar que cal conjugar el
creixement urbanístic d'aquest sector, pràcticament verge,
“amb qüestions com la zona dotacional que exigeix la
normativa o el parc litoral”. L’edil va reconèixer que es tracta
del zona més problemàtica del nou pla, perquè “compta amb
una riquesa paisatgística molt important i volem que continue
sent així”. Així les coses, el creixement previst en aquesta
zona “haurà de rebaixar-se un poc”més . La resta de sectors
“estan pràcticament tancats”, va anunciar López. La
planimetría dissenyada en el primer document de referència,
no obstant això, “contemplava un creixement determinat” i
“amb els canvis econòmics i de legislació no s'ha donat la
mateixa forma sinó que s'ha expandit per altre punt” pel que
“no es tracta de fer un creixement abusiu sinó coherent amb
els requeriments dels benicarlandos”. Els pròxims passos a
seguir per a aconseguir l'aprovació definitiva de la revisió del
pla són la presentació per part del consistori de l'informe de
sostenibilitat ambiental, un estudi preliminar del pla i l'estudi
del paisatge. A més, haurà d'exposar-se al públic durant 45
dies perquè els ciutadans puguen presentar les oportunes
al·legacions. López va anunciar que l'informe de sostenibilitat
“podria estar llest en el primer quadrimestre de l'any, però
després dependrà de Conselleria”. A més, aquest document
està pendent d'altres informes sectorials que depenen d'altres
administracions com és el cas de carreteres, pel que es podria
retardar la tramitació. En tot cas, “es posaran totes les eines
oportunes perquè no es retarde molt”. I és que la previsió de
l'edil d'Urbanisme és que el pla s'aprove definitivament “abans
que acabe la legislatura”.

Els veïns de la costa nord de Benicarló han reclamat una
reunió urgent amb l'executiu local del municipi, després de
conèixer que es rebaixarà l'edificabilitat en aquesta partida. I
és que després d'anys de lluita, els veïns de l'associació Riu,
Surrac i Aiguaodoliva havien aconseguit pactar amb l'executiu
local una quota d'urbanització. Tot, malgrat que al març del
passat any la pròpia conselleria, després d'examinar el primer
document remès pel consistori, advertira que no es podia
convertir en urbanitzable aquest tram del litoral, com pretenia
el consistori després de pactar amb els veïns. El president de
l'associació Manolo Roca, tem que amb la revisió del
document s'introduïsquen “canvis no desitjats” en la
urbanització de la zona que defensen. Roca sosté que els
associats no estan disposats a renunciar que les tres partides
siguen declarades urbanitzables en el nou PGOU, malgrat que
reconeixen que cal fer la reserva de sòl per al futur parc litoral
dissenyat per conselleria. De moment, estan a l'espera de
mantenir la trobada amb l'alcalde, Marcelino Domingo, a qui
recordaran el compromís adquirit amb ells. I expectants també
estan els veïns davant la imminent decisió de Costes, que ha
de pronunciar-se sobre les obres de consolidació de la costa
nord. Segons Roca, “faltava rematar el document que va
aportar el catedràtic de la UJI Diego López i el propi adjunt del
secretari d'estat va reconèixer l'ampli consens amb que
s'havia elaborat. Pel que sembla ho veuen amb bons ulls i ara
serà el director general Pablo Saavedra qui ens convoque a la
pròxima reunió a Madrid per a comunicar-nos la decisió”. Els
veïns esperen que la decisió del ministeri no siga la mateixa
que per al Passeig Sud, que s'ha desestimat dels
pressupostos generals de l'Estat. L'edil d'Urbanisme, Pedro
López, va afirmar que la decisió del govern central és
“nefasta”, alhora que va recordar que “Benicarló necessita
crear economia i llocs de treball i aquest passeig entra dins de
l'estratègia municipal” de promoció turística de la ciutat. Així,
López va recordar que Benicarló ha estat “maltractat” en
comparació dels municipis veïns ja va anunciar que seguirà
reclamant l'execució d'aquest passeig. “L'última vegada ens
van dir que només havia 48 milions d'euros per a tota la costa
i que en els temps actuals no corresponia fer un passeig. Però
nosaltres pensem que cal fer-lo. Els nostres criteris d'expansió
són diferents”, va concloure.

text i foto NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ REBAIXA L'EDIFICABILITAT EN LA ZONA NORD 



bullia de feina... i d’ocurrències. Allò
era un desgavell d’anar i tornar, de
contar i cantar, digne de les millors
obres però, oh!, de sobte que un va
dir, i si tenim problemes amb el
ninyet... per què no és d’ací? I un
dels actors, sabut ell, i al corrent de
les últimes notícies econòmiques va
pensar que si tal volta, enviant un
taxador a la sènia de Pau... la cosa
podria estar resolta. Així va dir “és
que si val més de 160.000 euros...
encara podrem traure-li papers al
ninyet”! 

Decora tus sueños

Qui ens anava a somiar, amb la
que està caient, que un camió dels
de Porcelanosa necessitaria circular
per Benicarló. A vore, si pensem
que les manises d’aquesta casa són
per a qui són, la Preisler i
companyia, se’ns fa curiós veure’l
per ací dins del poble amb les grans
dimensions que tenen. De tota
manera no sabem si tornarà moltes
més vegades més amb la facilitat
que va trobar per poder arribar al
“pàrquing camioneril” de la partida
Povet (almenys alguna utilitat té a
banda de la Fira i dels casals de
festes) I és que el problema va ser
seu per a poder-li pegar la volta a la
redona de davant les monges. Allí
que quan llarg era va haver de pujar
per damunt de la redona, quasi per
damunt de la font... per trobar-se un
cotxe mal aparcat que no el deixava
girar. I és que camions de gran
tonatge que no haurien d’entrar ací i
gent que aparca allà on li dóna la
gana i ja tenim el terrabastall
muntat. Si no us ho creieu el que
estem contant ací us dediquem la
foto. Ni endolcit amb un Ferrero
Rocher, d’eixos que presentava
també la mateixa Preisler, li llevarien
al conductor del camió la seua
emprenyamenta. 

Ella, él y Asta

Film continuador de la coneguda
pel·lícula La cena de los acusados.
Continuant per tant amb les grans
estrenes cinematogràfiques,

d’aquesta època tan nostra que ens
està tocant viure i que circulen per la
xarxa i a la qual ens hem aficionat,
aquesta setmana us presentem una
altra més de rabiosa actualitat i que
explica ben bé com se les gasten en
este estat, que no és nostre si no
d’ells, els que ens governen a
Madrit quan algú vol fotre el dos.
Amb un argument fet a mida,

aquesta és la crònica del que durant
l’última setmana de la campanya
catalana va estar el pols, amb el joc
brut dels tres protagonistes de la
cartellera, envers qui volia separar-
se. Tota una actuació estel·lar on
Suïssa va ser la protagonista per
partida doble. I si no que els ho
pregunten al Mas i el Pujol! 

ve de la pàgina anterior
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El proper dimecres 5 de desembre a les 20:00 h a
l'Auditori Municipal, aprofitant el pont de la Constitució el
conservatori professional de música "Mestre Feliu" de
Benicarló celebrarà el concert commemoratiu del seu 15
aniversari.

Molts anys han passat des que la Societat Musical "Ciutat
de Benicarló" va mostrar la seua gran inquietud de millorar les
expectatives musicals de la comarca del Maestrat i plantegés
l'ajuntament la necessitat de posar en marxa a la ciutat un
conservatori de música de caràcter municipal.

Ara el 2012 al Conservatori de Música de Benicarló ja fa
anys que és tota una realitat, d'ell han sorgit grans alumnes,
brillants estudiants que estan ampliant els seus estudis tant en
els millors conservatoris superiors d'Espanya com a la resta
del món, tocant en grans orquestres tant simfòniques com de
vents, realitzant concerts com a solistes, guanyant concursos.
Tot un sense fi d'arguments que fan que aquesta família cada
vegada siga més gran i més important dins el panorama de
l'educació musical.

Per aquest conservatori han passat un gran nombre de
professionals que ens han ajudat els alumnes a millorar la
seua qualitat tant interpretativa com cultural, vam poder gaudir
dels ensenyaments dels mestres Carles Santos, José R.
Pascual Vilaplana, Ferrer Ferran, Marisa Blanes, Manuel
Miján, Israel Mira, Jordi Albert etc.

Per tot això el claustre de professors va decidir celebrar
com es mereix el 15 aniversari. Aquest acte consistirà en un
concert commemoratiu en què participaran les 2 bandes
simfòniques, l'orquestra i el grup de percussió del
Conservatori. En aquest concert, ple de sorpreses, es donarà
a conèixer la història del centre des que es va crear la primera
necessitat el 1987 fins als nostres dies acompanyats sempre
de bona música en directe, imatges, vídeos i moltes
sorpreses.

text i foto NATÀLIA SANZ

EL CONSERVATORI CELEBRARÀ EL 15è ANIVERSARI



Marxa cultural
Sembla que en este poble a

l’activitat cultural li han llevat el fre i
ha agafat una embranzida de cara a
les properes setmanes que ni
l’Alonso en les seues sortides
espectaculars de la fórmula 1. Així,
les associacions culturals, amb una
inusitada marxa, ompliran el
calendari d’activitats per a tots els
gustos: presentacions de llibres,
conferències, exposicions...i el que
ens queda!!!!! Sembla que el mes de
desembre ve farcidet d’activitats.
Uns poquets exemples: el 14 de
desembre amb la inauguració de
l'expo commemorativa de 25 anys
de Falleres Majors de Benicarló.
Que, per cert, ja ens diran vostés si
no té pelendengues la cosa,
commemoració d’un acte cultural, sí,
sí. El dissabte 15, al matí,
inauguració de la Fira de Sant
Antoni. De nit, primera representació
de l'Estel del Collet. Diumenge 16,
fira de sant Antoni i, de vesprada,
segona representació de l'Estel del
Collet. Camanti,  que no podrem
arribar a tot! Els tafaners, que no
perdem punt, no tenim remei, ja
podem començar a planxar les
corbates que som complidorets. 

Anacronismes (1)
Portem ja uns anys que cada

festa de Santa Caterina i Sant
Nicolau se l’acaba coneixent més
per la polèmica aliena que per la
festa escolar tradicional que és. Així,
tot va començar quan algunes
escoles públiques van celebrar una
missa catòlica al seu recinte. Allà va
que trona, l’associació esta de
l’Europa Laica, que aleshores no la
coneixia ni Déu amb perdó, va ficar
cullerada i ho va denunciar a
Conselleria abans que la feren ( la
missa ens referim). La primera
resposta de la Conselleria, si més
no, va ser d’allò més curiosa, trucar
per telèfon a les escoles... després
de la festa. No res, com l’Alonso de
dalt, no? Es va embolicar una mica
la troca però el riu no va sortir-se’n

de mare. Això sí, a l’any vinent ho va
fer més bé i van enviar la inspecció
perquè és complira la normativa que
indica que a les escoles públiques
no es pot fer cap mena de
celebració religiosa. I quan la cosa
semblava que ja estava solucionada
torna altra volta l’embolic per si
alguns xiquets anaven a l’església...
“promocionats i acompanyats” pels
mestres... que volien. A vore,
aquesta festa no ve d’una tradició
cristiana? Doncs això no ho podem
canviar, de la mateixa manera que
tenim el calendari escolar, i no
escolar, farcit de festes de tradició
cristiana... com el Nadal que ara ens
arribarà. És clar que no és correcte
fer celebracions religioses, de cap
mena, a les escoles públiques...
però no cal traure els peus fora del
test atés que, si no, no acabaríem
mai. I és que venim d’on venim!

Anacronismes ( i 2)
Però ja que estem ficats en el

catxull i el personal es fica en coses
una mica banals com les de dalt -tot
i que tenen la seua part de raó però
sense caure en el parany de
capficar-se- els tafaners el que no
entenem és, per què, en altra cosa
molt més seriosa, com és el fet que
a les escoles públiques es done
religió catòlica en horari lectiu, no
veiem que ningú haja ficat cap
denúncia. I no diguem del fet que
eixe mateix professorat, que allí a
l’escola no pinta res, i que ha ficat el
bisbat... a dit (no ha passat per cap
oposició ni borsa de treball), resulta

que el paguem... tots nosaltres!!! Sí,
amb diners públics es paguen els
professors de religió... que són
privats! Recollons, i això no ho
denuncia ningú, i ningú en parla!
Mentrestant, Conselleria, aboca a
les butxaques de l’església catòlica
un bon grapat de milions, que bona
falta li fa a la malmesa economia de
les nostres escoles públiques. I
després diuen que no tenen per
substituir el professorat quan causa
baixa. Entre tots ens ho hauríem de
fer mirar una mica i collar-los per on
toca!

El Pallasso
La setmana passada els tafaners

ens vam assabentar que el nostre
regidor d’urbanisme era un gran
seguidor... de Miliki. Compte, que no
ho diem de conya ni per emprenyar
ningú, i a més subscrivim les
paraules del regidor pel que fa a que
el susdit pallasso va elevar a la
màxima potència aquesta figura que
a tots ens va fer riure durant tants
anys. Ara bé, més d’un de vostés
deu estar preguntant-se a què
redimonis ve aquest enaltiment de la
figura del conegut pallasso de la tele
a través de la figura del regidor
d’urbanisme. Doncs bé, té la seua
raó de ser. I és que sembla que el
regidor en qüestió, a banda de fer
rodes de premsa del seu ram, també
es dedica ara a fer la introducció
amb un tema de candent actualitat
com era la mort del famós pallasso
de la tele, al qual li va donar les
seues condolències. Tot i que, la
canallesca, ben al tanto, li va saber
rectificar dient-li que aquestes
haurien de ser per a la família. Vaja
lapsus més macabre, no? Si no fóra
perquè fa riure, faria plorar. 

Papeles saneados
L’altre dia, un tafaner que com

sempre no tenia res més a fer,
vagarós ell, se’n va anar a vore, com
s'acosta l’actuació de l'Estel del
Collet, un del seus assajos. I
certament, va valdre la pena. Allò

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS
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Dimecres 23 de novembre hem tornat a celebrar una de
les tradicions escolars més arrelades al Maestrat, com és
la festa en honor a Santa Caterina i Sant Nicolau. 

A dos quarts de deu hem anat a l’església de Santa Maria
per fer una celebració en honor als dos sants, allí a més de
cantar, fer peticions, escoltar al mossèn explicar que van fer
aquests dos sants, també vam veure com els alumnes de sisè
de religió  representaven una obreta.

A continuació hem tornat a l’escola on les mares i pares de
l’AMPA ja ens havien preparat una magnífica xocolata que han
anat repartint per les classes acompanyat enguany de xurros,
no cal dir que estava tot molt bo. A les 11:45 hores hem sortit
al patí per veure la rifa de cinc magnífics pollastres. Només
acabar la rifa hem gaudit de l’actuació de Moniato Xou, que
ens ha fet riure tota l’estona amb el seu espectacle.A les 13:00

els companys més menuts han anat al seu pati a fer jocs
populars, un taller de maquillatge i els més grans ens hem
quedat a la pista esportiva a fer 5 zones de joc populars:
estirar de  la corda, jocs d’equilibri, valon-tir,... . Cada set
minuts hem anat canviant de zona de joc.Finalment a les dos
s’ha donat per acabada la festa en honor a Santa Caterina i
Sant Nicolau d’enguany.

text i foto

Alumnat de sisè, Col·legi Públic Mestre Francesc Catalán

FESTA DE SANTA CATERINA I SANT NICOLAU 2012

Aquesta setmana s'ha celebrat el Dia Internacional dels
Drets de la Infància. A l'institut hem volgut donar sentit a
aquesta data amb diverses activitats realitzades a l'hora de

l'esbarjo. Professorat i alumnat ens hem reunit per llegir
contes i parlar d'altres realitats, com les de xiquets i xiquetes
que volen anar a l'escola, en llocs on anar a l'escola és un
somni. Hem reflexionat sobre els drets dels infants a la vida, a
la protecció, a l'educació, a la no-explotació laboral, a la
salut...

I també hem parlat de xifres esgarrifoses, com les que
Unicef ha publicat als mitjants de comunicació: 6000 xiquetes
i xiquets moren cada dia per desnutrició i 19.000 per causes
evitables. De dilluns a divendres perden la vida 30.000 infants,
gairebé el nombre d'habitants que té Benicarló.

Davant tot això, ens hem fet moltes preguntes, perquè no
volem i no podem romandre indiferents a les injustícies
socials. En aquestos temps de destrellat i malevolència, hem
volgut fer lloc al diàleg, la solidaritat i la responsabilitat de tots,
especialment la nostra com a educadors. Hem fet ús de l'arma
més poderosa que tenim a les nostres mans: l'educació.
Volem que el món canvie. Fem-ho possible, és necessari.

Gràcies a tots per la vostra assistència!

text i foto PERE FERRER, EVA VELA

DIA DE LA INFÀNCIA AL JOAN COROMINES
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Responsabilitat i credibilitat política

El conseller de Economía de la Generalitat Valenciana,

Máximo Buch, considera prioritari, per a restablir la imatge de la

Comunitat Valenciana, que es recupere la confiança en el sector

públic mitjançant la puntualitat en el pagament. “Dignes” paraules

d’un conseller d’economia que paga als seus proveïdors amb una

mitjana de temps de 600 dies. En el seu favor podem dir que, tot i

així, encara sembla li queda un mínim de decència quan afirma

“Nadie se toma en serio a un moroso y en estos momentos la

Generalitat lo es”-

Aquestes paraules ens serveixen d’introducció per a ficar

damunt la taula la greu problemàtica financera a la que han abocat

els excessos d’eixa administració que no paga als seus proveïdors.

En el cas que ens ocupa i és tema d’esta setmana a La Veu, les

oficines de farmàcia. Estem veient dia sí, dia també, des de ja fa

unes quantes setmanes com les farmàcies del nostre poble, i també

de tot el país, romanen totes tancades només obrin les de guàrdia i

alguna de reforç. Estem veient una cosa mai vista en aquesta país,

unes cues monumentals, com quan les èpoques de les cartilles de

racionament, per a poder aconseguir medicaments. I de vegades

sense aconseguir-los perquè no els hi ha. I és que la cadena té

trencades tantes anelles que cada vegada és més difícil la seua

reconstrucció. Una reconstrucció que té una xifra escandalosa:

quasi 500 milions d’euros. 

Així, si comencem per baix, pels seus treballadors, estem veient

que, estos, es veuen obligats a fer vaga perquè els seus caps han

abaixat la reixa  perquè no cobren el que la Generalitat els deu i, per

tant, no poden fer front al pagament de les seues nòmines ni,

tampoc, del seus proveïdors majoristes que són els que

distribueixen els medicaments a les oficines de farmàcia. Al mateix

temps, estos majoristes, a l’igual que les farmàcies, comencen a no

poder subministrar medicaments a les farmàcies perquè, al no

poder cobrar de les farmàcies ells no poden pagar als laboratoris

que són el seus distribuïdors i estos deixen de subministrar-los els

medicaments. Això ha provocat que en els últims anys les farmàcies

hagueren d’endeutar-se personalment per poder seguir prestant

este servei essencial... fins que la cadena, com havíem dit, s’ha

trencat. A l’igual que la paciència del sector.

... I pel camí, el drama de mots treballadors d’aquest sector que

s’han quedat sense feina, altres amb l’ai al cos de poder quedar-s’hi

també sense ella, moltes farmàcies del país tancades

definitivament, altres a dures penes aguanten i, de retruc, malalts

que no poden aconseguir els seus medicaments perquè aquestes

no en tenen. La responsabilitat d’aquest desficaci econòmic l’ha

assumit algun polític dels que ens han governat o ens governa?

Òbviament, no!

I no només estem parlant de responsabilitat política, que la hi ha,

estem parlant també de responsabilitat penal atés que el que s’ha

dilapidat han estat diners públics que ara, en temps de crisi, ens són

completament  imprescindibles.

No ens serveixen les paraules del conseller d’economia, fent-se

el màrtir, dient que ningú se’n refia d’un morós, assumint que la

Generalitat ho és. No, ara que aquetes paraules arriben cauen en

sac buit, perquè com ell molt bé...diu no ens en refiem. Ara, el que

cal és, primer, pagar, i, acte seguit, demanar responsabilitats penals

i dimissions a tots aquells que ens han portat a aquesta situació.

La responsabilitat i la credibilitat, en aquest cas, són sinònimes.

I la classe política, ara per ara, ha demostrat no tenir-ne ni una ni

l’altra... fins que no demostren el contrari. 
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"La solució de Bruseles i els bancs nacionalitzats."Per Xavi Burriel

EL CÒMIC

Carxofa: per a la canallesca, amb tot el bon sentit de la paraula, que davant la inacció del regidor Serrano al

presentar els fets consumats de connexions il·legals i mal estat de la xarxa de sanejament, li van recordar, prou

contundentment, que la seua responsabilitat és defensar els interessos de la ciutadania i actuar contra qui vja contra

els interessos públics. Altra vegada la premsa és la que li ha de recordar al polític de torn la raó per la qual està en

eixe lloc: sevei públic (to i que coibrant). Quina vergonya!

Panissola: per al regidor Serrano que davant les recriminacions de la premsa, sobre per quina raó no s’actua contra

aquells que han fet connexions il·legals a la xarxa de sanejament o per les obres en mal estat detectades,

recepcionades fa poc temps, va demostrar una “apatia “ tal per actuar que semblava que la cosa no anava amb ell.

Que el milions que ens costarà apanyar tot el que està malament ho pagarà ell de la seua butxaca?  Més vergonya!

CARXOFA I PANISSOLA
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Marxa cultural
Sembla que en este poble a

l’activitat cultural li han llevat el fre i
ha agafat una embranzida de cara a
les properes setmanes que ni
l’Alonso en les seues sortides
espectaculars de la fórmula 1. Així,
les associacions culturals, amb una
inusitada marxa, ompliran el
calendari d’activitats per a tots els
gustos: presentacions de llibres,
conferències, exposicions...i el que
ens queda!!!!! Sembla que el mes de
desembre ve farcidet d’activitats.
Uns poquets exemples: el 14 de
desembre amb la inauguració de
l'expo commemorativa de 25 anys
de Falleres Majors de Benicarló.
Que, per cert, ja ens diran vostés si
no té pelendengues la cosa,
commemoració d’un acte cultural, sí,
sí. El dissabte 15, al matí,
inauguració de la Fira de Sant
Antoni. De nit, primera representació
de l'Estel del Collet. Diumenge 16,
fira de sant Antoni i, de vesprada,
segona representació de l'Estel del
Collet. Camanti,  que no podrem
arribar a tot! Els tafaners, que no
perdem punt, no tenim remei, ja
podem començar a planxar les
corbates que som complidorets. 

Anacronismes (1)
Portem ja uns anys que cada

festa de Santa Caterina i Sant
Nicolau se l’acaba coneixent més
per la polèmica aliena que per la
festa escolar tradicional que és. Així,
tot va començar quan algunes
escoles públiques van celebrar una
missa catòlica al seu recinte. Allà va
que trona, l’associació esta de
l’Europa Laica, que aleshores no la
coneixia ni Déu amb perdó, va ficar
cullerada i ho va denunciar a
Conselleria abans que la feren ( la
missa ens referim). La primera
resposta de la Conselleria, si més
no, va ser d’allò més curiosa, trucar
per telèfon a les escoles... després
de la festa. No res, com l’Alonso de
dalt, no? Es va embolicar una mica
la troca però el riu no va sortir-se’n

de mare. Això sí, a l’any vinent ho va
fer més bé i van enviar la inspecció
perquè és complira la normativa que
indica que a les escoles públiques
no es pot fer cap mena de
celebració religiosa. I quan la cosa
semblava que ja estava solucionada
torna altra volta l’embolic per si
alguns xiquets anaven a l’església...
“promocionats i acompanyats” pels
mestres... que volien. A vore,
aquesta festa no ve d’una tradició
cristiana? Doncs això no ho podem
canviar, de la mateixa manera que
tenim el calendari escolar, i no
escolar, farcit de festes de tradició
cristiana... com el Nadal que ara ens
arribarà. És clar que no és correcte
fer celebracions religioses, de cap
mena, a les escoles públiques...
però no cal traure els peus fora del
test atés que, si no, no acabaríem
mai. I és que venim d’on venim!

Anacronismes ( i 2)
Però ja que estem ficats en el

catxull i el personal es fica en coses
una mica banals com les de dalt -tot
i que tenen la seua part de raó però
sense caure en el parany de
capficar-se- els tafaners el que no
entenem és, per què, en altra cosa
molt més seriosa, com és el fet que
a les escoles públiques es done
religió catòlica en horari lectiu, no
veiem que ningú haja ficat cap
denúncia. I no diguem del fet que
eixe mateix professorat, que allí a
l’escola no pinta res, i que ha ficat el
bisbat... a dit (no ha passat per cap
oposició ni borsa de treball), resulta

que el paguem... tots nosaltres!!! Sí,
amb diners públics es paguen els
professors de religió... que són
privats! Recollons, i això no ho
denuncia ningú, i ningú en parla!
Mentrestant, Conselleria, aboca a
les butxaques de l’església catòlica
un bon grapat de milions, que bona
falta li fa a la malmesa economia de
les nostres escoles públiques. I
després diuen que no tenen per
substituir el professorat quan causa
baixa. Entre tots ens ho hauríem de
fer mirar una mica i collar-los per on
toca!

El Pallasso
La setmana passada els tafaners

ens vam assabentar que el nostre
regidor d’urbanisme era un gran
seguidor... de Miliki. Compte, que no
ho diem de conya ni per emprenyar
ningú, i a més subscrivim les
paraules del regidor pel que fa a que
el susdit pallasso va elevar a la
màxima potència aquesta figura que
a tots ens va fer riure durant tants
anys. Ara bé, més d’un de vostés
deu estar preguntant-se a què
redimonis ve aquest enaltiment de la
figura del conegut pallasso de la tele
a través de la figura del regidor
d’urbanisme. Doncs bé, té la seua
raó de ser. I és que sembla que el
regidor en qüestió, a banda de fer
rodes de premsa del seu ram, també
es dedica ara a fer la introducció
amb un tema de candent actualitat
com era la mort del famós pallasso
de la tele, al qual li va donar les
seues condolències. Tot i que, la
canallesca, ben al tanto, li va saber
rectificar dient-li que aquestes
haurien de ser per a la família. Vaja
lapsus més macabre, no? Si no fóra
perquè fa riure, faria plorar. 

Papeles saneados
L’altre dia, un tafaner que com

sempre no tenia res més a fer,
vagarós ell, se’n va anar a vore, com
s'acosta l’actuació de l'Estel del
Collet, un del seus assajos. I
certament, va valdre la pena. Allò

EL BENICARLÓ UNDERGROUND

text LA COLLA DE TAFANERS
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Dimecres 23 de novembre hem tornat a celebrar una de
les tradicions escolars més arrelades al Maestrat, com és
la festa en honor a Santa Caterina i Sant Nicolau. 

A dos quarts de deu hem anat a l’església de Santa Maria
per fer una celebració en honor als dos sants, allí a més de
cantar, fer peticions, escoltar al mossèn explicar que van fer
aquests dos sants, també vam veure com els alumnes de sisè
de religió  representaven una obreta.

A continuació hem tornat a l’escola on les mares i pares de
l’AMPA ja ens havien preparat una magnífica xocolata que han
anat repartint per les classes acompanyat enguany de xurros,
no cal dir que estava tot molt bo. A les 11:45 hores hem sortit
al patí per veure la rifa de cinc magnífics pollastres. Només
acabar la rifa hem gaudit de l’actuació de Moniato Xou, que
ens ha fet riure tota l’estona amb el seu espectacle.A les 13:00

els companys més menuts han anat al seu pati a fer jocs
populars, un taller de maquillatge i els més grans ens hem
quedat a la pista esportiva a fer 5 zones de joc populars:
estirar de  la corda, jocs d’equilibri, valon-tir,... . Cada set
minuts hem anat canviant de zona de joc.Finalment a les dos
s’ha donat per acabada la festa en honor a Santa Caterina i
Sant Nicolau d’enguany.

text i foto

Alumnat de sisè, Col·legi Públic Mestre Francesc Catalán

FESTA DE SANTA CATERINA I SANT NICOLAU 2012

Aquesta setmana s'ha celebrat el Dia Internacional dels
Drets de la Infància. A l'institut hem volgut donar sentit a
aquesta data amb diverses activitats realitzades a l'hora de

l'esbarjo. Professorat i alumnat ens hem reunit per llegir
contes i parlar d'altres realitats, com les de xiquets i xiquetes
que volen anar a l'escola, en llocs on anar a l'escola és un
somni. Hem reflexionat sobre els drets dels infants a la vida, a
la protecció, a l'educació, a la no-explotació laboral, a la
salut...

I també hem parlat de xifres esgarrifoses, com les que
Unicef ha publicat als mitjants de comunicació: 6000 xiquetes
i xiquets moren cada dia per desnutrició i 19.000 per causes
evitables. De dilluns a divendres perden la vida 30.000 infants,
gairebé el nombre d'habitants que té Benicarló.

Davant tot això, ens hem fet moltes preguntes, perquè no
volem i no podem romandre indiferents a les injustícies
socials. En aquestos temps de destrellat i malevolència, hem
volgut fer lloc al diàleg, la solidaritat i la responsabilitat de tots,
especialment la nostra com a educadors. Hem fet ús de l'arma
més poderosa que tenim a les nostres mans: l'educació.
Volem que el món canvie. Fem-ho possible, és necessari.

Gràcies a tots per la vostra assistència!

text i foto PERE FERRER, EVA VELA

DIA DE LA INFÀNCIA AL JOAN COROMINES



bullia de feina... i d’ocurrències. Allò
era un desgavell d’anar i tornar, de
contar i cantar, digne de les millors
obres però, oh!, de sobte que un va
dir, i si tenim problemes amb el
ninyet... per què no és d’ací? I un
dels actors, sabut ell, i al corrent de
les últimes notícies econòmiques va
pensar que si tal volta, enviant un
taxador a la sènia de Pau... la cosa
podria estar resolta. Així va dir “és
que si val més de 160.000 euros...
encara podrem traure-li papers al
ninyet”! 

Decora tus sueños

Qui ens anava a somiar, amb la
que està caient, que un camió dels
de Porcelanosa necessitaria circular
per Benicarló. A vore, si pensem
que les manises d’aquesta casa són
per a qui són, la Preisler i
companyia, se’ns fa curiós veure’l
per ací dins del poble amb les grans
dimensions que tenen. De tota
manera no sabem si tornarà moltes
més vegades més amb la facilitat
que va trobar per poder arribar al
“pàrquing camioneril” de la partida
Povet (almenys alguna utilitat té a
banda de la Fira i dels casals de
festes) I és que el problema va ser
seu per a poder-li pegar la volta a la
redona de davant les monges. Allí
que quan llarg era va haver de pujar
per damunt de la redona, quasi per
damunt de la font... per trobar-se un
cotxe mal aparcat que no el deixava
girar. I és que camions de gran
tonatge que no haurien d’entrar ací i
gent que aparca allà on li dóna la
gana i ja tenim el terrabastall
muntat. Si no us ho creieu el que
estem contant ací us dediquem la
foto. Ni endolcit amb un Ferrero
Rocher, d’eixos que presentava
també la mateixa Preisler, li llevarien
al conductor del camió la seua
emprenyamenta. 

Ella, él y Asta

Film continuador de la coneguda
pel·lícula La cena de los acusados.
Continuant per tant amb les grans
estrenes cinematogràfiques,

d’aquesta època tan nostra que ens
està tocant viure i que circulen per la
xarxa i a la qual ens hem aficionat,
aquesta setmana us presentem una
altra més de rabiosa actualitat i que
explica ben bé com se les gasten en
este estat, que no és nostre si no
d’ells, els que ens governen a
Madrit quan algú vol fotre el dos.
Amb un argument fet a mida,

aquesta és la crònica del que durant
l’última setmana de la campanya
catalana va estar el pols, amb el joc
brut dels tres protagonistes de la
cartellera, envers qui volia separar-
se. Tota una actuació estel·lar on
Suïssa va ser la protagonista per
partida doble. I si no que els ho
pregunten al Mas i el Pujol! 

ve de la pàgina anterior
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El proper dimecres 5 de desembre a les 20:00 h a
l'Auditori Municipal, aprofitant el pont de la Constitució el
conservatori professional de música "Mestre Feliu" de
Benicarló celebrarà el concert commemoratiu del seu 15
aniversari.

Molts anys han passat des que la Societat Musical "Ciutat
de Benicarló" va mostrar la seua gran inquietud de millorar les
expectatives musicals de la comarca del Maestrat i plantegés
l'ajuntament la necessitat de posar en marxa a la ciutat un
conservatori de música de caràcter municipal.

Ara el 2012 al Conservatori de Música de Benicarló ja fa
anys que és tota una realitat, d'ell han sorgit grans alumnes,
brillants estudiants que estan ampliant els seus estudis tant en
els millors conservatoris superiors d'Espanya com a la resta
del món, tocant en grans orquestres tant simfòniques com de
vents, realitzant concerts com a solistes, guanyant concursos.
Tot un sense fi d'arguments que fan que aquesta família cada
vegada siga més gran i més important dins el panorama de
l'educació musical.

Per aquest conservatori han passat un gran nombre de
professionals que ens han ajudat els alumnes a millorar la
seua qualitat tant interpretativa com cultural, vam poder gaudir
dels ensenyaments dels mestres Carles Santos, José R.
Pascual Vilaplana, Ferrer Ferran, Marisa Blanes, Manuel
Miján, Israel Mira, Jordi Albert etc.

Per tot això el claustre de professors va decidir celebrar
com es mereix el 15 aniversari. Aquest acte consistirà en un
concert commemoratiu en què participaran les 2 bandes
simfòniques, l'orquestra i el grup de percussió del
Conservatori. En aquest concert, ple de sorpreses, es donarà
a conèixer la història del centre des que es va crear la primera
necessitat el 1987 fins als nostres dies acompanyats sempre
de bona música en directe, imatges, vídeos i moltes
sorpreses.

text i foto NATÀLIA SANZ

EL CONSERVATORI CELEBRARÀ EL 15è ANIVERSARI
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Seguint amb la gira
de presentació del seu
treball “Fue Ayer”,
Methana van oferir un
directe sublim al públic
que es va amuntegar
en el Lion Cafè.

Els Status Quo del

Baix Maestrat, com
sempre, van fer moure al
respectable i treure-li un
somriure, doncs és
impossible estar seriós
quan Juanpe, César,
Marc i Willy pugen a
l'escenari, ja que
practiquen un rock
proper de lletres
familiars. Així, “Blanco
Immaculado”, “Castillos en la Arena” o “Justo al Amanecer”,
comencen a convertir-se en himnes de la nit per als amants de
la bona música i sobretot del directe, on Methana són líders
indiscutibles.

Cal destacar també, la implicació de Sara i Juanma, cedint
el local per variats esdeveniments culturals des de la seva
obertura, des de concerts, fins a exposicions, passant per ser
la seu del futur festival “Beer’Em All” que donarà
començament el proper 8 de Desembre amb els locals
Indignats i els castellonencs Under Cold Sun. 

text i foto LA FILOXERA

Rock Vintage del Terme

DE BARS I ALTRES “EQUIPAMENTS”

Que per ser notícia a la premsa comarcal, Benicarló ha

d’aparèixer com a què l’ajuntament promou un bar a la plaça de la

Constitució, ja és ben trist. Així mentrestant altres localitat de la

vora inauguren o milloren les plantes potabilitzadores, fan realitat

un transport públic adaptat als dependents, obren noves

extensions d’estudis superiors, promouen jornades culturals o

presenten propostes d’assistència social als marginats, el

consistori “popular” benicarlando, dóna a conèixer el gran projecte

de la present legislatura municipal: el bar de la plaça de la

Constitució.

Serà que les necessitats bàsiques de la ciutadania –educatives,

culturals, sanitàries, socials, vials, de neteja i seguretat

públiques...- estan més que cobertes i amb dotació pressupostària

garantida, que calia aportar la “friolera” de 100.000 euros –no

estàvem en plena crisi galopant i a punt de ser rescatats per

Europa?- per a un tal projecte-estrella del consistori local. Costa de

creure que els caps pensants de l’ajuntament no hagen trobat un

altre equipament que un bar, per oferir als benicarlandos i situar-lo

en un lloc com la plaça de la Constitució.

Certament, la imatge que se’n deriva d’una tal notícia, per a

Benicarló, no és precisament la més favorable ni desitjable, tot i

que l’eslògan “popular” proclamava allò d’ estar en buenas manos

(!?)

Lamentable.

NECESSARIS?

Necessaris, sr. Guindos, els sacrificis a què s’està sotmetent a

la ciutadania, amb el seguit de retalls immisericordes en sanitat,

educació, dependència i altres àmbits de la vida pública d’aquest

país? L’anterior artífexs de la monumental estafa i subsegüent

fallida de Lehman Broders, promogut a ministre d’economia (!) per

Rajoy, així ha respost al clam multitudinari dels manifestants del 14-

N contra la política maldestra i injusta dels “populars”.

I si tant “necessaris” són, perquè no els apliquen on

toca? Es a dir en l’origen d’una tal bancarrota planetària: O siga en

les institucions bancàries que s’han folrat descaradament a costa

dels estalvis dels ciutadans i encara tenen la barra de “jubilar” els

seus directius amb sous que multipliquen el del president del

govern –serà perquè Rajoy no és més que un “manat seu?- O en

els evassors de capital i en les grans fortunes que amaguen la

tributació d’impostos? O en la kilomètrica nòmina de càrrecs

duplicats -o triplicats: estat, autonomies i municipis- i assessors (?)

del tot prescindibles? 

El què passa és que Rajoy no té arrestos per enfrontar-

se amb els culpables de la situació i, servil amb el poder econòmic,

opta per depredar els escassos recursos dels ciutadans, pensant

que li resultarà gratis. I no.

Marc Antoni Adell

Benicarló haurà de rebaixar la cota d'edificabilitat
programada per a la zona nord del municipi. 

Així ho ha reconegut l'edil d'Urbanisme, Pedro López,
després de l'última reunió mantinguda a València per a tractar
la revisió del Pla General d'Ordenació Urbana. Després de la
remissió de l'últim document, tècnics i polítics es van traslladar
a la conselleria per a rebre instruccions sobre el tractament
que ha de rebre la zona nord del terme municipal en el seu
tram costaner. López va explicar que cal conjugar el
creixement urbanístic d'aquest sector, pràcticament verge,
“amb qüestions com la zona dotacional que exigeix la
normativa o el parc litoral”. L’edil va reconèixer que es tracta
del zona més problemàtica del nou pla, perquè “compta amb
una riquesa paisatgística molt important i volem que continue
sent així”. Així les coses, el creixement previst en aquesta
zona “haurà de rebaixar-se un poc”més . La resta de sectors
“estan pràcticament tancats”, va anunciar López. La
planimetría dissenyada en el primer document de referència,
no obstant això, “contemplava un creixement determinat” i
“amb els canvis econòmics i de legislació no s'ha donat la
mateixa forma sinó que s'ha expandit per altre punt” pel que
“no es tracta de fer un creixement abusiu sinó coherent amb
els requeriments dels benicarlandos”. Els pròxims passos a
seguir per a aconseguir l'aprovació definitiva de la revisió del
pla són la presentació per part del consistori de l'informe de
sostenibilitat ambiental, un estudi preliminar del pla i l'estudi
del paisatge. A més, haurà d'exposar-se al públic durant 45
dies perquè els ciutadans puguen presentar les oportunes
al·legacions. López va anunciar que l'informe de sostenibilitat
“podria estar llest en el primer quadrimestre de l'any, però
després dependrà de Conselleria”. A més, aquest document
està pendent d'altres informes sectorials que depenen d'altres
administracions com és el cas de carreteres, pel que es podria
retardar la tramitació. En tot cas, “es posaran totes les eines
oportunes perquè no es retarde molt”. I és que la previsió de
l'edil d'Urbanisme és que el pla s'aprove definitivament “abans
que acabe la legislatura”.

Els veïns de la costa nord de Benicarló han reclamat una
reunió urgent amb l'executiu local del municipi, després de
conèixer que es rebaixarà l'edificabilitat en aquesta partida. I
és que després d'anys de lluita, els veïns de l'associació Riu,
Surrac i Aiguaodoliva havien aconseguit pactar amb l'executiu
local una quota d'urbanització. Tot, malgrat que al març del
passat any la pròpia conselleria, després d'examinar el primer
document remès pel consistori, advertira que no es podia
convertir en urbanitzable aquest tram del litoral, com pretenia
el consistori després de pactar amb els veïns. El president de
l'associació Manolo Roca, tem que amb la revisió del
document s'introduïsquen “canvis no desitjats” en la
urbanització de la zona que defensen. Roca sosté que els
associats no estan disposats a renunciar que les tres partides
siguen declarades urbanitzables en el nou PGOU, malgrat que
reconeixen que cal fer la reserva de sòl per al futur parc litoral
dissenyat per conselleria. De moment, estan a l'espera de
mantenir la trobada amb l'alcalde, Marcelino Domingo, a qui
recordaran el compromís adquirit amb ells. I expectants també
estan els veïns davant la imminent decisió de Costes, que ha
de pronunciar-se sobre les obres de consolidació de la costa
nord. Segons Roca, “faltava rematar el document que va
aportar el catedràtic de la UJI Diego López i el propi adjunt del
secretari d'estat va reconèixer l'ampli consens amb que
s'havia elaborat. Pel que sembla ho veuen amb bons ulls i ara
serà el director general Pablo Saavedra qui ens convoque a la
pròxima reunió a Madrid per a comunicar-nos la decisió”. Els
veïns esperen que la decisió del ministeri no siga la mateixa
que per al Passeig Sud, que s'ha desestimat dels
pressupostos generals de l'Estat. L'edil d'Urbanisme, Pedro
López, va afirmar que la decisió del govern central és
“nefasta”, alhora que va recordar que “Benicarló necessita
crear economia i llocs de treball i aquest passeig entra dins de
l'estratègia municipal” de promoció turística de la ciutat. Així,
López va recordar que Benicarló ha estat “maltractat” en
comparació dels municipis veïns ja va anunciar que seguirà
reclamant l'execució d'aquest passeig. “L'última vegada ens
van dir que només havia 48 milions d'euros per a tota la costa
i que en els temps actuals no corresponia fer un passeig. Però
nosaltres pensem que cal fer-lo. Els nostres criteris d'expansió
són diferents”, va concloure.

text i foto NATÀLIA SANZ

BENICARLÓ REBAIXA L'EDIFICABILITAT EN LA ZONA NORD 
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Aviva Benicarló, l'Agència de Promoció del Valencià, ha
presentat dues campanyes de promoció del valencià dirigides
als més menuts: «Moltes felicitats» i «La carta als Reis, en
valencià». L'objectiu és donar a conèixer els serveis de
l'Agència i promoure la utilització del valencià en les situacions
quotidianes. Aviva Benicarló (la nova denominació de l'Oficina
de Normalització Lingüística) ha llançat les dues campanyes,
dirigides al públic infantil. En el cas de la campanya «Moltes
felicitats» s'han editat 7.000 invitacions d'aniversari, que es
repartiran de manera gratuïta entre els pares i les mares dels
xiquets de Benicarló. Les invitacions estan escrites en valencià
i compten amb la lletra de la cançó d'aniversari en la nostra
llengua. D'aquesta manera, des d'Aviva Benicarló es pretén
que els xiquets utilitzen el valencià com llengua vehicular en
situacions quotidianes, en aquest cas per convidar els seus
amics i amigues a les seues festes a més de difondre la versió
valenciana de la cançó d'aniversari. També es pretén que els
pares i les mares coneguen la ubicació d'Aviva Benicarló i els
serveis que els hi ofereixen, ja que és en l'oficina Aviva de
l'Ajuntament on es podran arreplegar les targetes d'invitació
per al seu fills. 

D'altra banda, l'Agència presenta una nova edició de la
campanya «La carta als Reis, en valencià», mitjançant la qual
es repartiran cartes als Reis als més menuts de tots els
centres de primària de la ciutat. Juntament amb la carta, es
repartirà un vocabulari visual dels joguets, perquè els xiquets
puguen dirigir-se a Les seues Majestats d'Orient en valencià.
A més d'en les escoles, també es podran arreplegar cartes en
les dependències de l'Ajuntament, fins al mateix dia de Reyes.
La regidora de Normalització Lingüística, Sarah Vallés, ha
volgut remarcar el fet de presentar les dues campanyes en
una jornada de reivindicació dels drets dels xiquets. "En el Dia
Internacional de la Infància hem de deixar clar que les famílies
i la societat en general hem d'assumir la nostra responsabilitat
en el desenvolupament dels nostres fills, hem de reivindicar
els seus drets i hem de lluitar perquè el món siga cada vegada
més just, més igualitari i millor per a tots els xiquets i xiquetes,
que són, en definitiva, el nostre futur", ha dit Vallés. Aviva-
Agència de Promoció del Valencià és la nova denominació de
l'Oficina de Normalització Lingüística, ja que des del mes de
juny l'Ajuntament de Benicarló ha passat a formar part de la
xarxa d'agències de promoció del valencià de tota la
Comunitat Valenciana, juntament amb la Conselleria i
l'Acadèmia Valenciana de la Llengua (AVL).

text NATÀLIA SANZ

NADAL EN VALENCIÀ

La primera expressió que vaig
proferir en veure la portada de La Veu
que ens ocupa, va esglaiar al xicot
aquell del quiosc que me la va vendre.
Bé, potser no tan xicot, però com que
fa tants d’anys que el veig, no me n’he
adonat que s’anava fent gran. Com jo,
vaja. Com deia, de la meua boca va
sortir un “cooollons” que realment
venia del més profund de les meues
entranyes i de la meua escurada
butxaca. Una altra taxa. Tocat la fava!
O siga, que la depuradora ens l’aturen
després d’haver pagat durant anys i
anys al rebut de l’aigua una taxa que
es deia “cànon de sanejament”. Ara,
com que es veu que això de rebut de
l’aigua és una de les coses més
barates que paguem, au, llenya al
mono i tothom a passar per caixa, que
si no ens ho paguem nosaltres, no hi
ha valencianet que amolle la mosca.
Però tots tranquils, no ens posem
nerviosos, que a València tenim un
gran representant que gestiona i es
parteix la crisma pel seu poble. No
patiu, benicarlandos, que el diputat
Mundo justificarà sobradament el
jornal que li paguem entre tots per a
que siga un dels pares del País i gran
intermediari entre el nostre poble i les
conselleries. Ha vist,s enyora Garcia
que últimament surt molt per la tele?
Però això si, amb la boca ben
tancada, no siga cas que l’òbriga i la
cague. 

Arribarem a un punt que els
ciutadans no podrem amb tot allò que
se’ns demana i potser en passe una
de grossa. Segurament aquest
augment del rebut de l’aigua no
supose una quantitat massa gran,
però si anem sumant tot allò que va
pujant amb una constància exemplar,
ens trobarem que a final de mes la
despesa es fa realment insostenible.
Però no passa res, que els polítics tan
se’n foten, que ells sempre guanyen.
Per a ells i les seues coses sempre hi
han diners. A més a més ens hem de
carregar amb un milió i mig d’euros
que es van perdre, segons que

sembla, per una negligència. Però
tranquils, que no tindrà ningú la culpa
de res i al final tot sortirà del pou que
no té mai fons: de les butaques de
tots, que per això vivim on vivim.

Emocionat, molt emocionat. Ara
mateix no puc descriure l’emoció que
m’ennuega en llegir coses de les
falles a la seua revista. El meu cor ja
batega a ritme de guitarra mora. El
primer dia de desembre començarem
a ofrenar glòries als que ens escorren
i, tots a una veu, deixarem els tallers
per a entonar i expel·lir amor i pau a
través de tots els forats del nostre cos,
alguns més perfumats que altres .
Nosaltres, paladins de l’art de la
coentor més fina, demanarem pas
perquè som els que més avancem, i
els benicarlandos al capdavant. Si, el
dia u farem una marxa triomfal,
perquè som els abanderats, els
primers, els més fallers de l’univers.
Penjarem les arracades a les arcades
dels que al llarg i ample de la setmana
fallera, faran de les begudes
espirituoses el seu nord i guia. Així
cantarem les nostres glòries, que ens
faran més fallers i més paladins de
l’art. Perquè som artistes, i ofrenaren
les nostres victòries gegantines a no
se sap quina mena de figura però que
allà anirem tots, a lluir presència de
vint-i-un botó. Tots, allà, anirem a
exaltar-nos una estona, perquè això

de l’exaltació si que és una cosa
bonica i rebonica, i direm vixca i vixca.
Ai! Quines ganes tinc. He de mirar a
vore si em poden guardar un lloc a la
primera fila. No, millor dos, perquè
l’altre el faré servir de magatzem per
als pitets i mocadors. Estic pensant
que també em farà falta una bona
galleda per tal d’arreplegar els litres
de bava que regalimaren per la
comissura del meus llavis. Osti! I una
paperera per a llançar els mocadors
plens de llàgrimes i mocs.
Cagondena! També hauré de portar
una bona càrrega de botelles d’aigua
per a no deshidratar-me.
Definitivament necessitaré tres
butaques: una per a mi i les altres
dues per a la intendència. Ai! Quina
il·lusió! Ja tinc ganes de vore a les
fallers saludant amb aquell moviment
de canell tan natural, tan valencià i tan
difícil de coordinar amb al gir que fa el
cos mentre la mà es va movent. No sé
si aguantaré tanta exaltació, i estic
pensant que si tothom s’exalta tant
com jo, allò pot acabar com Camot, el
casament de Cervera i el ball de
Torrent tots barrejats. 

Si, ja sé que m’he deixat moltes
coses, però el que més m’agrada
d’aquesta publicació són les notícies
relacionades amb  les falles. No puc
evitar-ho, senyora Garcia, això si que
és superior a les meues forces.          

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

Benicarló s'ha
vist obligada a
retardar la
redacció del seu
Pla d'Accessibilitat
fins al pròxim any.
Així ho va
anunciar el regidor
d ' U r b a n i s m e ,

Pedro López, després de comprovar l'acumulació de tasques
existent en el departament d'Urbanisme de la ciutat. I és que
la intenció del consistori per a abaratir costos, era que els
tècnics municipals s'encarregaren de la redacció del projecte.
López va explicar que “ara mateix la situació econòmica del
consistori és crítica, i des de serveis tècnics es va proposar
que el propi departament fera un estudi i estem treballant en
això”. I és que a data d'avui “els tècnics estan ocupats
liquidant altres projectes, i fins que no acaben aqueixes
urgències que hi ha damunt de la taula motivades per
l'elaboració dels pressupostos no podrà escometre's el pla
d'accessibilitat”, va dir López. Malgrat això, els funcionaris ja
estan recopilant tota la informació necessària per a iniciar el
projecte i s'han posat en contacte amb l'Ajuntament de
Vinaròs per a conèixer com van elaborar allí la proposta
d'accessibilitat, atès que és l'únic consistori de la comarca que
ho té aprovat. Cal recordar que la necessitat de comptar amb
un pla d'accessibilitat en el municipi vénen donats per la
urgència que va plantejar Cocemfe Maestrat, qui va denunciar

l'escassa accessibilitat del municipi. El president de l'entitat,
Manolo Celma, va assegurar que el problema “no afecta
només a persones amb cadira de rodes sinó també a
persones majors, i a pares que passegen els carrrts dels seus
fills”. I, efectivament, el propi edil d'urbanisme va reconèixer la
problemàtica de la ciutat pel que fa a barreres
arquitectòniques, i va recordar que desplaçar-se en cadira de
rodes des del MUCBE fins a l'Ajuntament “és pràcticament
impossible sense comptar amb ajuda”. 

La primera proposta que es va posar sobre la taula va ser
encarregar el projecte a la Universitat Politècnica de València,
que va presentar un pressupost de 17.000€ per a
confeccionar el projecte. Després de la negativa del consistori,
es va plantejar una segona opció que contemplaria el
desenvolupament del pla per etapes que partiria amb 6.000
euros. “Potser no és necessari fer un pla global dels 300
carrers del municipi però si començar pel que ens marca la
normativa com per exemple la distància de les parades
d'autobús, o comunicar els edificis administratius”, va explicar
López. Cocemfe va proposar atacar la primera fase invertint
en els carrers Sant Francesc, Ferreres Bretó, Plaza de la
Constitució, Passeig Marítim, Alcalà i carrer Peníscola.
Posteriorment s'aniria teixint una xarxa que s'estendria a altres
carrers confrontants. “Amb 6.000 euros la Universitat
Politècnica està disposada a oferir-nos un estudi i solucions
per a aqueixos carrers. Una vegada redactat aquest estudi ja
aconseguiríem les ajudes per a portar-lo a terme i fins i tot els
propis autors del pla s'encarregarien de supervisar les obres.
Moltes vegades per no tenir un document de partida els
ajuntaments es gasten els diners inútilment”, va concloure el
president de Cocemfe.

text i fotos

NATÀLIA SANZ 

RETRÀS EN EL PLÀ D’ACCESIBILITAT
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OPINIÓ LOCAL

Les eleccions al Parlament de Catalunya del passat
diumenge, com totes les jornades electorals, presenten
un llistat de formacions que han guanyat –poc o molt- i
poques que han perdut. Fins aquí, tot és absolutament
normal i previsible: forma part del joc, de la posada en
escena  del ritual de les eleccions,amb la seva campanya
oficial de quinze dies i la ressaca d’uns dies o setmanes
posteriors. Pel que fa als resultats, tothom ja n’ha fet les
valoracions i les anàlisis corresponents i ja queda molt
poc per a dir. Però sí que voldria comentar un parell de
coses que em semblen importants.

En primer lloc, tothom es va quedar amb una cara de
sorpresa –més alegre o més trista, això ja depèn de
cadascú- quan es van donar a conèixer les enquestes a
l’hora de tancar els col·legis electorals i, encara més,
quan l’escrutini va anar confirmant a la baixa els resultats
de l’enquesta a peu d’urna que evidenciaven que allò que
havien previst totes les enquestes anteriors era
senzillament molt diferent de la realitat. Convergència i
Unió i, molt especialment, el seu líder, van fer una aposta
arriscada que només –creien- els podia enfortir
electoralment. L’interrogant de les eleccions era,
bàsicament, si CiU arribaria a tenir la majoria absoluta o
es quedarien arran. Ni les enquestes ni ningú preveia el
que de fet va passar: una pèrdua de cent mil vots i de
dotze diputats. Quina credibilitat tenen, doncs, les
enquestes que omplen pàgines de diaris i espais
informatius  setmanes i dies abans de la jornada
electoral? Diuen que hi ha bosses de vot ocult i franges
importants d’indecisos que fins a l’hora de la veritat –quan
posen la papereta dins de l’urna- no se sap què votaran.

Si la seva predicció s’allunya tant de la realitat, ¿quina
finalitat tenen? Caldrà pensar-hi i, potser, replantejar
seriosament la seva funció, la seva existència.

En segon lloc, i aquest em sembla un fet terriblement
preocupant, la campanya electoral catalana  ha estat
marcada per la publicació en el diari “El Mundo” d’unes
acusacions molt greus de delictes fiscals. El fet terrible és
que una suposició, un document anònim,sigui la base
d’una acusació que es presenta com a certa, com a
indiscutible. La pràctica diguem-ne infecta d’aquest diari
es fonamenta en el seu irrefrenable afany
ultraespanyolista d’omplir de merda a un polític que
comet el greu delicte de  defensar  idees que qüestionen
la indissoluble unitat d’Espanya –com a destí en allò
universal, és clar. El fi justifica els mitjans. Aquest dies els
responsables d’aquest diari i del govern espanyol ens
han fet evident una vegada més que no cal cenyir-se a la
veritat demostrable per llançar una acusació, que la
presumpció d’innocència és un dret estúpid –encara que
ho determini la Declaració Universal dels Drets Humans-
, que si es vol embrutar a algú només cal acusar-lo de
qualsevol cosa i, després, ja es veurà si es confirma o no.
Davant d’aquest fet no puc deixar de pensar en allò que
els nostres alumnes dels instituts aprenen d’aquestes
educatives lliçons.

Potser perquè tot això és molt trist, m’agafo a
l’esperança i celebro que una opció que defensa la
radicalitat democràtica com la CUP hagi entrat al
Parlament de Catalunya. Si no trenquem amb dinàmiques
poc transparents o amb pràctiques que utilitzen la
mentida com a arma política no podrem avançar cap a
una democràcia que no sigui només un nom, un
procediment formal, una suposada eina de participació.

Ressaca electoral

text JOAN HERAS

Fronteres

Amb la finalitat de celebrar el XXX aniversari de la creació
del Centre d’Estudis del Maestrat, Pedro Barceló, llicenciat en
Història i Filologia, Doctor per la Universitat de Friburgo,
Doctor Honoris Causa per la Universitat Jaume I i membre de
la Real Academia de la Historia entre altres distincions va
pronunciar al Centre Gòtic de Benicarló la conferència titulada
“Alejandro Magno, entre la història i la llegenda”.

El conferenciant va fer un resum de la personalitat i de les
accions bèl·liques que Alejandro Magno, rei de Macedònia, va
iniciar amb la intenció de conquistar tot el món conegut en
aquella època que correspon al segle IV a. C. Va parlar de les
emocions, dels afectes, del valor, de l’ambició, de l’estima per
la glòria i el cabdillatge del conquistador que no vacil·lava en
ordenar la matança dels amics i enemics que s’oposaven als
seus desitjos, a la seua aurèola. Alejandro Magno va iniciar el

regnat als 20 anys, als 22 va emprendre la conquesta de
l’imperi persa i de la resta de territoris de l’anomenada Àsia
Menor i va morir a l’edat de 33 anys. Amb tan sols 13 anys de
regnat va canviar la vida política, territorial i cultural del món
d’aquella època i és, sens dubte, un dels personatges històrics
més controvertits i estudiats.

Un regal de paraula bona i rigorosa la que va oferir Pedro
Barceló en la celebració del XXX aniversari del Centre
d’Estudis del Maestrat.

text i foto JAUME ROLÍNDEZ

ALEJANDRO MAGNO

Dins dels actes programats per a la festivitat de Santa
Cecília, la Coral Polifònica Benicarlanda va celebrar un
dinar de germanor per presentar la nova dama de l'entitat,
Sara Querol Herrera. 

Alba Dobón Chic, màxima representant de l'associació
durant aquest any, va imposar la banda a Sara com a dama
per el 2013. Els somriures de les seues cares van demostrar
la il·lusió de les dos cantaires de la coral per poder representar
l'entitat musical a la qual pertanyen des de ben menudes.
Victoria Cerdá, presidenta de la coral, va agrair a Alba la seua
dedicació i implicació de la mateixa manera que va felicitar a
Sara pel seu nomenament. A Sara li espera un any ple d'actes
culturals i festius, ja que l'activitat de la coral no para mai. 

L'acte també va servir per a fer un petit homenatge a
diverses persones de la gran família de la coral. La primera
d'aquestes va ser Sònia Ferrer Lores, directora de la Coral
Juvenil Kylix, a qui se li va imposar la insígnia de plata de
l'entitat ja que porta 25 anys lligada a la coral com a cantaire i
directora. Raquel Maura Foix i David Rubiera Esteve, directors
de la Petiquillo i de la secció gran, també van rebre el seu
obsequi en agraïment per la gran tasca que fan pel bé de la
música coral. La pianista que acompanya molts dels concert, i
que a més és exdirectora, Lissy López Prats, va rebre el

reconeixement per la dedicació i la bona predisposició que
sempre té envers la coral. Per últim, Pepe Masip va rebre
l'homenatge pel gran treball que fa com a reporter gràfic de la
coral des de fa molts anys i com a acompanyant incombustible
de la seua dona, Tica Ayza. 

El dia no podia acabar de cap altra manera: Lissy  i Javier
van fer ballar grans i xiquets i la pista es va quedar menuda.  

La pròxima actuació de la Coral Polifònica Benicarlanda
serà aquest mateix dissabte dia 1 de desembre a les 19h, amb
motiu de la II Trobada Coral del Territori de Sénia, que se
celebrarà a l'església de Sant Bartomeu i on participaran un
total d'11 corals acompanyades per l'Orquestra MOMA. 

text i foto REDACCIÓ

LA CORAL CELEBRA SANTA CECÍLIA



pàgina 4    la veu de Benicarló la veu de Benicarló                                                                                                                         pàgina  17

LOCAL ESPORTS

Nova jornada dels equips del club. Tan sols van
descansar l’INFANTIL FEMENI, perquè els corresponia al
ser imparell en el seu grup, i el juvenil femení que va
ajornar el seu desplaçament a Algemesí.

El sènior femení va aconseguir una nova victòria. I una gran
victòria, si tenim en compte que el rival, el CH Riola, era el
segon classificat en la lliga. I que mai abans, les havíem
guanyat en la lliga regular.

El partit es presentava molt interessant i molt emocionant,
atés que l'equip esta en aquests moments en un moment dolç
i això es nota al llarg de la setmana. Durant els entrenaments
havíem preparat a consciencia l'encontre, revisant les jugades
que volíem posar en practica, tant en atac com en defensa. I,
la veritat, va funcionar força bé. El partit es pot resumir en un
comentari que va fer l'entrenador visitant al seu ajudant i que
encapçala aquesta crònica. "ya era hora ver a un equipo que
en cada ataque intenta hacer una jugada". Això ens plena de
satisfacció.

Bé, parlant del partit, aquest va començar com quasi tots
els partits aquesta temporada, ens posem per davant en el
marcador gràcies al bon treball defensiu, que és el que ens
apuntala, la defensa. Al descans vam arribar amb dos gols
d'avantatge i la segona part començava amb la pilota al nostre
poder. El partit i la victòria pareixien aconseguides. Però el
Riola no estava mort i en aquest període ens va aconseguir
empatar el partit a falta de 5 minuts. Amb empat vam arribar a
falta d'un minut per al final de l'encontre, amb la pilota al nostre
poder. Temps mort i preparació de la darrera jugada. Jugada
que havíem estat preparant durant tota la setmana. I va eixir
perfecta. Gol i a defensar a mort. Al final, 16-15 i dos puntets
que es queden a Benicarló. I ja en portem 5 i sisenes en la
classificació, empatades amb les cinquenes. Aquesta setmana
ens desplacem a Sueca, on tenim possibilitats de guanyar.

De la resta de resultats, destacar l'empat de l'infantil
masculí contra el Castelló. Un gran resultat i el primer punt
l'aconseguit pels jovenets. El sènior masculí perdia d'un gol
contra el líder, el Benicàssim, el juvenil masculí perdia als
darrers minuts contra l’Ónda i els alevins quedaven quarts en
la primera jornada de la Lliga Comarcal. 

Aquest diumenge comença la lliga escolar.

text CHB

EN CADA ATAC UNA JUGADA

El temps, va permetre per fi disputar el passat cap de
setmana la primera jornada de l'últim torneig del circuit
CAT-VAL, que decidirà la classificació final del mateix. Els
jugadors del Club Tennis Benicarló van començar amb
molt bon peu, i van avançar a la següent ronda. 

En benjamins van vèncer Dani Moya (6-1 i 6-1), Gerard

Guimerá (6-2 i 6-2) i Joana Bel Salvador (6-3 i 7-6). 
En categoria aleví van fer el propi i van passar ronda Iratxe

Serrat (6-1 6-1) i Jarmo Pérez (6-1 i 6-1). 
En categoria infantil, van passar ronda Adrián Comes (6-2 i

6-0) Marta Aicart (4-6, 6-4 i 7-5), Carla Folch (6-2 i 6-3,) Albert
Alberich (6-4 i 6-1) i Diego Sánchez (6-0 i 6-1). 

Pitjor sort van córrer Samu Giner, Uri Domenech, Víctor
Segarra, Ramón Montull, Juani Llorach i Roger Alberto, que no
van poder amb els seus rivals en els seus respectius partits i
entraran en lliça la pròxima setmana en el quadre B.

text i foto VICENT FERRER

Última sèrie del torneig del circuit Cat-Val que decidirà la classificació final

L'ajuntament de Benicarló ha perdut una subvenció per no
disposar del personal necessari en la Biblioteca Municipal. En
concret, es tracta de les ajudes que cada any convoca la
Generalitat Valenciana. En la resolució del DOGV, tal com
denunciava el portaveu del Bloc Compromís Joan Manel
Ferrer, “s'especifica que l'Ajuntament de Benicarló no rebrà
les ajudes perquè no compleix els requisits necessaris. Entre
aquests està per exemple no comptar amb el personal
adequat, és a dir fan falta 2 tècnics i 1 auxiliar i a la biblioteca
de Benicarló ara mateix no es compta amb aqueix personal”.
Ferrer ha recordat que des de la Xarxa pública de Biblioteques
van donar a l'Ajuntament 2 anys per a resoldre aquesta
irregularitat, un termini que va expirar el passat any. En
aqueixa ocasió “encara van fer els ulls grossos, però ja ha
estat enguany quan ens hem quedat sense la subvenció”, va
lamentar. Les ajudes podria ascendir a 4.800€ “si la
comparem amb les ajudes rebudes en altres municipis amb
nombre d'habitants semblants a Benicarló, com per exemple

Vinaròs, on aquestes subvencions sí que han estat
atorgades”. 

Ferrer ha demanat responsabilitats a l'Ajuntament perquè
justifique el motiu pel qual s'han perdut aquestes subvencions.
Ha recordat que “els benicarlandos tenim dret a saber la
causa per la qual hem perdut aqueixos diners” ja que una de
les ajudes anava destinada a augmentar la dotació
bibliogràfica de la biblioteca i l'altra, a l'adquisició de
col·leccions d'editorials valencianes. La notícia, va assegurar
Ferrer, afectarà molt als usuaris de la biblioteca pública
municipal Manel Garcia Grau, ja que “veuran restringida
l'entrada de novetats bibliogràfiques. I és especialment greu,
ja que per la crisi econòmica moltes famílies no poden
comprar llibres, i utilitzen el préstec de material de la biblioteca
més que mai”. A més, va concloure Ferrer, “aquestes
subvencions anaven destinades a ajudar les editorials
valencianes, moltes en situació crítica a causa de la crisi en
quina ens trobem. Sense la subvenció, Benicarló no pot
col·laborar en aquesta tasca de manteniment i promoció de la
nostra llengua”. 

text i fotos NATÀLIA SANZ 

PERDEN UNA SUBVENCIÓ PER A LA BIBLIOTECA

Benicarló no es planteja obrir una investigació per a
buscar responsabilitats per l'estat que es troba la xarxa
d'aigua potable. Tot, malgrat detectar connexions il·legals
i descobrir que molts danys hi són en àrees de recent
urbanització.

L'últim ple municipal va aprovar
la pujada de la taxa de l'aigua per a
pagar els costos de reparació de la
xarxa, al·legant la falta de fons del
consistori. El treball de camp
realitzat per l'empresa Sorea,
adjudicatària del servei de
proveïment, ha posat al descobert
que més de la meitat de l'entramat
urbà té problemes de fuites. En uns
casos ho és “perquè antigament es
col·locaven canonades de
fibrociment” i en uns altres, per que les conduccions han estat
envaïdes per elements estranys. L'estudi detallat que
l'empresa va realitzar amb un robot que va recórrer les
canonades, desvetlla aspectes que, en ocasions, posen els
pèls de punta. Des d'arrels de palmeres “que han foradat les
canonades per buscar aigua”, a connexions il·legals que
travessen les conduccions de banda a banda, provocant les
fuites. A més, també s'albiren danys per acumulacions de
desfets que han arribat en alguns casos a taponar les
canonades. “Per ací no passa ni una gota d'aigua”, va
assegurar José María Serrano, regidor d'Hisenda. Com a
curiositat, destacar que molts d'aqueixos danys en la xarxa de
clavegueram d'aigua potable es localitzen en àrees de recent

urbanització, com l'avinguda Papa Luna o la zona per als
vianants del nucli antic. 

L'edil va demostrar de forma molt visual, amb les
fotografies realitzades per l'empresa, la necessitat
d'augmentar la taxa de l’aigua per a sobreportar els costos que
suposarà canviar les canonades. I és que segons el Pla
Director, serà necessari “invertir 14 milions d'euros en 15 anys,

dels quals 10 s'han d'invertir en els
pròxims cinc anys”. Serrano va
assegurar que “l'ajuntament no té
aqueixos diners, perquè suposaria
invertir un milió d'euros l'any”. Amb
tot, els números només fan
referència a la xarxa d'aigua potable.
A més cal tenir en compte que la
xarxa de clavegueram, de la qual no
s'ha conclòs encara l'estudi, també
té danys importants. En concret
Serrano va assenyalar que “s'han
estudiat 8 quilòmetres i s'ha
pressupostat la seua reparació en

2,5 milions d'euros”. Així les coses i donada la urgència que
els tècnics municipals han posat en les obres, el consistori
pressupostarà 300.000 euros en els comptes municipals que
es tancaran aquesta setmana. La quantitat és la recaptació
que es farà durant el segon trimestre del pròxim any, quan els
ciutadans comencen a pagar la taxa amb l'augment aprovat la
passada setmana. D'aquesta manera “podrem escometre les
obres només s'aprove el pressupost” encara que s'haurien de
prioritzar actuacions atés que “no arribarem al milió anual que
diu el pla director”. En qualsevol cas Serrano va assegurar que
“serà el tècnic municipal qui determine les prioritats i sobre la
base del seu informe es faran les de màxima urgència”, va
concloure.

text i foto REDACCIÓ

Sense actuar contra les connexions il·legals de la xarxa de sanejament
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incomplides de moment”, lamenta.
Tampoc l'última proposta del govern
autonòmic satisfà les aspiracions dels
farmacèutics “perquè seguim sense
cobrar la quantitat completa que ens
deuen”. És per això que, de moment,
pensen mantenir la vaga indefinida
“mentre es renegocia de nou l'última
proposta del consell”.

L’ÚLTIMA PARAULA DE LA
CONSELLERIA

La Conselleria de Sanitat ha
traslladat a les oficines de farmàcia de
la Comunitat Valenciana el document
per a regularitzar els pagaments
pendents. En el mateix, reconeix un
deute fins a setembre de 452,7
milions d'euros, i afirma que es
consolidarà la normalització dels
pagaments a les oficines a partir de
març de 2013, tal com consta en
l'escrit. Dins del calendari de
pagaments que estableix en el
document, s'indica que en el mes de
novembre de 2012, d'acord amb
l'arribada de fons procedents del Fons
de Liquiditat Autonòmica (FLA),
s'abonarà la quantitat de 124 milions
d'euros, corresponent al període
comprès entre el 16 de maig i el 15 de
juny de 2012. Durant el mes de
desembre, d'acord igualment amb
l'arribada de fons procedents del FLA,
s'abonarà la quantitat de 109 milions
d'euros, corresponent al període
comprès entre el 16 de juny i el 15 de
juliol de 2012. En el mes de gener de
2013, s'abonarà la quantitat de 176,6
milions d'euros, corresponent als
períodes compresos entre el 16 de
juliol i el 15 de setembre de 2012.
Respecte a la resta de pagaments de
2012, la conselleria afirma que durant
el mes de febrer de 2013 s'abonarà
l'import corresponent a la mensualitat
de desembre de 2012. 

D'aquesta manera, a partir del mes
de març de 2013, es consolidarà la
normalització dels pagaments a les
oficines de farmàcia, procedint-se a
fer efectiu en aquest mes els
pagaments que corresponguen al
mes de gener de 2013, i així
successivament. 

DISMINUCIÓ D’INGRESSOS 
La conselleria recorda en aquest

document que l'actual crisi que
travessa el país ha suposat una
sensible disminució d'ingressos de les
administracions públiques. En el cas
de la Generalitat, s'ha produït una
reducció del pressupost consolidat
d'ingressos de 2012 a 2011, en 1.027
milions d'euros, i de 2013 a 2012, en
1.047 milions d'euros, el que ha
conduït a dificultats en els
compromisos de pagament. Referent
a això, ha destacat la "importància" de
la despesa farmacèutica en el
pressupost de la Generalitat. Durant
el present exercici, indica que la
Generalitat ha pagat efectivament a
les oficines de farmàcia 1.010,7
milions d'euros, dels quals 479,5
milions d'euros corresponen a les
mensualitats d'agost a desembre de
2011. Per això la Generalitat,
"responsable" amb aquesta situació i
"compromesa" amb la seua solució
efectiva, a través del present
document, reconeix el deute pendent i
estableix un calendari de pagaments
que permeta la regularització de la
conjuntura actual i garantisca per al

futur la normalització dels pagaments
a les oficines.

I LA MANIPULACIÓ
INFORMATIVA

En tota esta situació destaca també
la desinformació, o la falta
d’informació, que els mitjans afins als
governs en fan. Així, les cadenes
d’àmbit estatal han passat de
puntetes sobre aquesta problemàtica,
això les que han passat atés que
algunes ni ho han fet. En canvi, a les
autonòmiques, en la nostra llengua, la
cosa ha estat completament dispar.
Mentre a la nostra, Canal 9,
simplement li ha desaparegut el tema,
a TV3, s’ha pogut seguir amb un
mínim de continuïtat aquesta greu
problemàtica nostra.

Tot i així resulta curiós veure a
Canal 9, o TVE, parlar de la mini vaga
feta a Catalunya pels seus
farmacèutics, perquè la Generalitat de
Catalunya els devia un més, i en
canvi, sense cap mena de rubor, poc
es diu o no es diu res de la greu
problemàtica d’ací, amb 500 milions
de deute. 

ve de la pàgina anterior

Veig que m’hauré d’anar resignant i fer-me el pensament
que fora de casa no guanyarem res. La nostra lliga la tenim en
els partits que juguem al nostre camp i és ací i només ací on
hem d’aconseguir la salvació. Perquè aqueixa és la nostra
única aspiració, tornar a jugar la propera temporada a
preferent. I ja em va bé tot, no demano res més. A tot cas, sí,
quan siga el moment aconseguir algun puntet al camp del
Vinaròs. A San Jordi ja vam patir prou humiliació. 

Tot aquest romanç ve perquè dissabte passat vam perdre
per dos gols a zero al camp de l’Almassora. No hi ha més
història. No fem el ridícul, no ho posem fàcil a ningú, però
acabem proporcionant alegries a tots. 

No tinc costum –i no és per falta de consideració al
potencial lector- mirar-me programes d’aqueixos que fan els
dilluns a la nit a les teles locals en què es parla del futbol
aquest nostre. L’altre dia però en un situació de zàping
compulsiu vaig fer cap una espècie de cutretertúlia amb
pretensions que es comprén que perpetren a una tdt de
Castelló. El presentador, impresentable, es presumptuós,
tracta els convidats amb prepotència, és un model perfecte de
diglòssic i és, sobretot i en general, patètic. Es posa davant la
càmera amb un baló de reglament a les mans, amb cara de
sobrat i sempre amb un castellà acatalonyat infumable; una
cosa horrible. No va el tio i diu que el Benicarló té un equip
justet i que haurà de lluitar per salvar-se! Què s’ha pensat eixe
personatge? El Benicarló com a equip de futbol li pega mil
patades al seu el que siga com a programa de televisió. Home,
home. Que som una cosa seriosa nosaltres. Juan Pasqual

Sorlí, també diglòssic tot ell, li va explicar el que feia el cas,
però com que és massa educat no li va dir que el que era roín
de veritat era el seu programa. No ho puc pair això. Que jo
diga que el CDB té tots els defectes del món, passe. Fins i tot
que ho diguen Gregorio Segarra i José Vicente Ferrer, però
que un foraster parle malament de nosaltres no em rota
aguantar-ho. Juan Pasqual, boicot a la premsa groga
centralista de Castellón cagallón!  

A la classificació ara mateix anem bé. Ni molt amunt ni molt
avall. Hi ha cinc o sis equips que encara estan pitjor que
nosaltres i vuit o deu que millor. Estem a cinc o sis punts del
descens i a deu o dotze de la promoció. Bé, bé i avant. 

Vist des d’aquesta perspectiva i la poca munició que tinc
quan anem fora i no  m’he pogut allargar a vore el CDB B,
trobo que hauré de dedicar aquest espai que amb tanta
amabilitat com impertinència i cabroneria em cedeix el senyor
amo a comentar altres coses que puguen ser de l’interés
d’algú. M’ho aniré pensant. Segurament em plantaré una
florera al replà de la finestra i aniré explicant-ne l’evolució, si
se’m sema, si se’m mor i ben al contrari em creix ufanosa. O
em compraré un canari i aniré contant si canta, si li cauen les
plomes si li agrada el llitsó o si li creixen molt les ungles.
Aficions com aquestes em resultarien econòmiques i tindrien
el gran avantatge que no el caldria sortir de casa ni mirar la
tele ni escoltar la ràdio ni connectar l’ordinador per tal de poder
fer cap crònica. M’ho pensaré. 

Diumenge vinent ens visitarà un equip que no sé ni de quin
poble és. Es fan dir La Vall i ho ignoro tot absolutament
d’aquesta entitat. No tinc consciència ni constància que
haguem enfrontat mai i ara mateix no tinc, naturalment, ni
idea, ni punyetera idea de si van davant de nosaltres o van
darrere. És més, més del tot igual. Si algú ho vol saber, que
s’ho mire. Ja s’apanyaran tots...

BOICOT A LA PREMSA GROGA

text RODOLFO SERRANO

PACO DELCASTILLO

Jornada plena de gols en els
partits disputats pels equips del
Benicarló Base Futbol on només
un equip es va quedar sense
poder marcar. El resultat
sorpresa va ser l'empat del
juvenil, a 7 gols, al camp del cuer.

Renomar Els Ports FC A 1, Aleví
A 3. Renomar Els Ports CF A 3,
Benjamí A 2. CD Almassora A, 2,
Pre Benjamí A 1. Infantil A 2,
Esportiu Vila-real 1. Cadete A 1,
Esportiu Vila-real 3. Benjamí B 1,
At. Vinaròs B 2.Benjamí C 7, CD
Drac Castellón C 1. Aleví B 2, At.
Vinaròs B 2. Aleví C 1, CD Drac
Castellón 0. CF Futur de Castelló B
1, Cadet C 3. CE Futur de Vinaròs
10, Pre Benjamí D 0. AAVV Rafalafena CF D 6, Aleví D 1. AAVV Rafalafena CF D 5, Benjamí D 5. Infantil B 3, CF Alcalà 3.
Cadete B 6, CF Alcalà 2. Pre Benjamí B 2, Borriana FB B 4. Pre Benjamí C 1, CD Cabanes 3. FB Sagunt 7, Juvenil A 7

text i foto VICENT FERRER

Resultats dels equips de l’escola de futbol del Benicarló Base Futbol
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Fa nou anys que es va llicenciar en Farmàcia i des de
llavors, no li ha faltat treball. Amb el títol encara calent en
el seu currículum va començar a treballar en una
farmàcia de Vinaròs, passant després per diverses del
Baix Maestrat, sempre avalada pels bons informes dels
seus caps. Ara, fa quasi un mes que “per obligació” està
aturada. I el que és més dur per a ella “sense saber si
vaig a cobrar tots aquests dies”. Este és el cas de
Mercedes (nom fictici de la nostra protagonista), que
s'ha trobat de cop i volta en una situació “que jo no he
triat”.

El seu cap els va reunir per a informar-los “que anàvem a
començar una vaga pels impagaments de la Generalitat
Valenciana i que només obriríem les portes els dies que
s'havien estipulat”. Al principi, reconeix “ningú ens vam
plantejar que ens podríem quedar sense cobrar”. Però ara ho
fan, sobretot després de preguntar en diferents ocasions al
seu cap. “Ens dóna llargues i ens diu que ja ens arreglarem,
però no ens contesta si cobrarem o no, que és la nostra
preocupació”. Amb dos fills menuts al seu càrrec, la incertesa
és la seua companya de desvetllaments per les nits. “En
realitat a mi m'estan obligant a fer aquesta vaga. El problema
és que no tenim cap paper en el qual el cap ens diga que no
anem a treballar i ens temem que se'ns pot arribar a acusar
d'abandonar el nostre lloc de treball”, lamenta Mercedes. A la
majoria de treballadors de les farmàcies, els seus caps els
han informat que els dies de vaga els seran canviats per dies
de vacances. "I perquè hem d'utilitzar les nostres vacances
en una vaga que no hem provocat nosaltres? Què passarà
quan se'ns acaben els dies de vacances i continue la vaga?",
es pregunta.`

DEMANEN ASSESORAMENT LEGAL
Així les coses, els empleats d'aquesta i altres farmàcies

de la zona ja han començat a demandar assessorament
legal als seus gestors i advocats. En alguns casos, lamenten
altres empleats, “als empresaris ja els va bé tenir tancat,
perquè les farmàcies estan situades en zones més
turístiques i ara en temporada baixa tot són pèrdues”. Uns
altres, no obstant això, tenen més sort. I és que a més de
prestar els serveis farmacèutics de dispensació de
medicines, hi ha establiments que elaboren fórmules
magistrals o tenen servei de nutricionista “i si estan treballant
amb la reixa baixada”. La resta “ens hem de quedar a casa
amb la incertesa de no saber si cobrarem a final de mes”,
lamenta Mercedes. Ella ja ha posat el seu cas en mans
d'advocats, que estan estudiant en aquests moments la
legalitat o no de la situació en la qual es troba. “Sé d'alguns
companys que igualment s'han personat a les portes de les
seues farmàcies, s'han assegut a la porta i han estat allí el
temps que corresponia a la seua jornada laboral. Mira al que
estem arribant per la por que tenim a quedar-nos sense
cobrar a final de mes”, destaca aquesta farmacèutica.
“Aquesta és una vaga que comprenem i compartim, per
descomptat. Però que ens agradaria secundar sabent què va
a passar amb el nostre lloc de treball”, conclou Mercedes.

LA VERSIÓ DELS FARMACÈUTICS
Jordi Cid es mostra confiat, “no amb l'actual govern

autonòmic que està sent un desastre en la gestió, però sí
amb la solució al problema”. Malgrat tot, assegura
desconèixer on està el final. “El que no pot ser és que
seguim sent la financera d'un govern que ha demostrat que
no sap gestionar els seus recursos, que seguim posant
diners de la nostra butxaca”, assegura. Així les coses, diu
que “no hem tingut més remei que recórrer a aquestes
mesures de pressió, tancant la porta”. Cid recorda que
“nosaltres tenim molts impostos que pagar a final de mes,
proveïdors i sous dels nostres treballadors”, que són
impossibles d'abonar si el consell no es fa càrrec de la seua
part del pastís. “Fa més d'any i mig que arrosseguem el
problema i encara no té solució. Tot són promeses

text REDACCIÓ

Drama farmacèutic i social
On són els 500 milions que es deuen a les farmàcies?

L'equip sènior del CB Benicarló va aconseguir el
diumenge la seua tercera victòria consecutiva davant el
Básquet Morvedre. Va ser un partit a pocs punts, on els
benicarlandos no van quallar un partit massa bo, atés que
se'ls va ennuegar la defensa zonal que van plantejar els
seus rivals, i van tenir un escàs encert en el llançament
exterior. Malgrat això, la nota positiva va ser que van
aconseguir superar a un rival directe en un partit que no
es va decidir fins als últims segons. Al final 42-40. 

En el matí del diumenge es van celebrar a Benicarló dos
partits de les lligues comarcals. Primer es va disputar el partit
que enfrontava al benjamí femení davant el CB Torreblanca.
Després d'un inici bastant desencertat de les xiques, que van
arribar a veure's 12 punts baix en el marcador, poc a poc, van
apropar-se als seus rivals aconseguint finalment la victòria. A
continuació es va jugar el partit de la lliga aleví. En ell, l'equip
del Ródenas va perdre davant el CB Torreblanca aleví, però
això sí, donant bona imatge al llarg de tot el partit. Cal destacar
que el més important d'ambdós partits va ser com de bé s’ho
van passar tots gaudint de l'esport. 

L'infantil femení, va disputar el seu segon partit de lliga
enfrontant-se a un equip juvenil, i de nou va tornar a caure
derrotat. Malgrat això, aquests partits han de servir a l'equip
per a anar millorant i aprenent dia a dia. Per la seua banda,
l'infantil masculí de primer any, va debutar amb derrota en la
seua categoria contra el CB Castelló. Els benicarlandos no es
van arrugar davant un equip molt més físic que el nostre i van

aguantar fins als minuts finals a força de defensa i contracolps.
Molt bona actitud dels xavals, que van acabar molt contents
pel treball realitzat. 

L'infantil masculí de segon any, es va desplaçar fins a la Vall
d’Uixó aconseguint sumar una victòria més al seu caseller.
Sempre van estar per davant en el marcador, i la distància en
el mateix va ser creixent al llarg de tot el partit. Al final, victòria
còmoda per 68-23, que d'aquesta forma es manté com únic
invicte del grup juntament amb el CB Vinaròs. 

Tant el cadet femení com el masculí van tornar a recollir
sengles derrotes. Les xiques van anar fins al Port de Sagunt
per a enfrontar-se a un equip que encara no coneix la derrota,
però açò no és cap excusa, doncs si les benicarlandas volen
obtenir millors resultats haurien d'esforçar-se més del que ho
van fer aquesta vegada. Per la seua banda els cadets van
jugar a casa davant un CB El Genovés que des d'un primer
moment va demostrar que anava a ser pràcticament
impossible de derrotar. 

Tampoc va ser capaç de guanyar cap dels equips júnior.
Les fèmines van anar fins a Castelló per a enfrontar-se al
primer classificat del seu grup. Per la seua banda, els júniors
van jugar el diumenge a la tarda a Benicarló i no van poder
tallar la seua mala ratxa de resultats davant el joves de
L'Eliana, líder de la classificació. L'equip cadufero va tornar a
demostrar la seua intensitat i ganes en una primera part que
va dominar per cinc punts al descans. El partit es va posar
costa amunt en pocs minuts quan es va perdre la concentració
i el rival es va posar per davant.. L’últim quart va deixar la
diferència final en deu punts, 74-64. Aquesta setmana l'equip
buscarà la victòria davant el Col·legi Alemany de València.

text i foto VICENT FERRER

La jornada de basket va tenir resultats per a tots els gustos 
amb la tercera victòria consecutiva del sènior
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Dissabte 24.11.2012,  a la piscina municipal de
Benicarló, amb gran presència de públic a les grades, es
va disputar la primera jornada de la lliga provincial de
promeses que va reunir un total de 109 nedadors de 3
clubs de la província de Castelló (Club Natació Castalia
Castelló, Club Natació Vinaròs i Club Natació Benicarló).

El CNB, dirigit pels seus tècnics Miryam Martínez, Carla
Cornelles, Paula Gil i Merche Senar, va presentar un equip
format per 34 joves nedadors: Víctor Montserrat, Pablo Ebrí,
Júlia Barrachina, Gemma Labèrnia, Maria Garcia, Blanca
Pérez, Bianca Beer, Dylan Villanueva, Sara Vea, Sara
Troncho, Marina Flores, Eva Valdearcos, Laura Verge, Marta
Cheto, Paula Falcó, Andrea Sorlí, Blanca Zorrilla, David
García, Joan Martín, Oscar García, Aitor Gil, Joan Gilabert,
Oriol Lluch, Andreu Gilabert, Sergi Saura, Raul Carbó, Yago
Mateo, Alejandro Balagué, Marina Segura, Laura Jiménez,
Nerea Martín, Alicia Sorlí, Balma Fabregat, Lara Rodríguez. 

Tot i  ser la primera competició de la temporada, els joves
nedadors de l’equip benicarlando obtingueren una gran
nombre de bones marques i demostraren  millor tècnica que
ompliren de satisfacció a les seus entrenadores i ens
asseguren un bon futur per a la  natació local.

Individualment hem de destacar les grans actuacions de
Gemma Labèrnia, amb una gran victòria als 200 braça amb
mínima autonòmica, i el tercer lloc als 100 lliures (aleví 2001);
David García, que es va imposar als 50 lliures amb una molt
bona marca; Júlia Barrachina, segona als 100 lliures (aleví
2001) i també segona, als 200 braça, aconseguint aquesta
nedadora un total 3 mínimes autonòmiques per que també va
obtindre la mínima a la primera posta del relleu d’esquena ;
Sergi Saura, segon als 100 lliures amb un molt bon temps;
Marina Segura, segona als 100 lliures (aleví 2002), Sara Vea,
tercera als 50 lliures;  Laura Jiménez, tercera als 100 lliures
(aleví 2002) i Maria Garcia, tercera als 200 braça. 

PRÒXIMA COMPETICIÓ: PISCINA  LA SALERA
CASTELLÓ, TROFEU CASTÀLIA, aquest any en piscina
olímpica, el dia 8-12-12

text i foto CNB

LES NOSTRES PROMESES COMENCEN AMB ÈXIT LA TEMPORADA




